
R E K L A M A

ROZMAITO�CI

str. 10

Pracodawcy poszukuj¹
pracowników i zgodnie
twierdz¹, ¿e z dnia na dzieñ
jest ich coraz mniej.

Walka
ze stereotypami

NASZE TEMATY
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 Nazywaj¹ j¹ �Matk¹ Te-
res¹ z Lubina�, dla jednych
jest anio³em stró¿em, który
zawsze s³u¿y pomoc¹, inni
szydz¹ z jej dzia³alno�ci.
Maria Romanik.

Matka Teresa
z Lubina

SPORT
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W meczu koñcz¹cym 10.
kolejkê Orange Ekstraklasy
pi³karze KGHM Zag³êbie Lu-
bin przegrali na w³asnym
boisku.

Przegrana
Zag³ebia

MIEJSKIE SPRAWY
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Centralne Biuro Antyko-
rupcyjne pod zarzutem ko-
rupcji zatrzyma³o pos³ankê
Platformy Obywatelskiej,
Beatê Sawick¹.

Zatrzymana
przez CBA

Prezydent Raczyñski postanowi³ d³u¿ej nie
czekaæ i zacz¹³ realizowaæ obietnicê z³o¿on¹
mieszkañcom i sportowcom z Lubina. Cho-
dzi o budowê hali widowiskowo-sportowej,
któr¹ oficjalnie popieraj¹ wszyscy politycy,
ale jak pokazuje do�wiadczenie, hala od 20
lat nie mo¿e powstaæ. Ten impas chce zmie-
niæ prezydent i w zwi¹zku z tym w lipcu pod-
pisa³ umowê z firm¹ projektow¹ na wyko-
nanie koncepcji hali. Jeszcze w tym miesi¹cu
Rada Miejska ma podj¹æ decyzjê o przekaza-
niu 15 mln z³ na ten cel. Je¿eli rajcowie za-
g³osuj¹ za tym projektem, to w nied³ugim
czasie nasi szczypiorni�ci zamiast w G³ogo-
wie bêd¹ mogli rozgrywaæ mecze na w³a-
snym parkiecie.

Dru¿yny pi³ki no¿nej i pi³ki rêcznej Zag³ê-
bia Lubin zosta³y Mistrzami Polski. Dziêki
tym osi¹gniêciom nasze miasto sta³o siê sto-
lic¹ polskiego sportu. Ostatnio pi³karze rêcz-
ni Zag³êbia Lubin po raz pierwszy zagrali w
elitarnej europejskiej Lidze Mistrzów. Jednak
spotkanie, to odby³o siê w hali w G³ogowie,
poniewa¿ Lubin dysponuje jedynie przy-
szkolnymi salami sportowymi. Przegrali�my
jedn¹ bramk¹. Byæ mo¿e dlatego ¿e nie grali-
�my u siebie?

- Chcemy to zmieniæ � mówi prezydent Ra-
czyñski. � 19 wrze�nia z³o¿y³em projekt bu-
d¿etu Radzie Miejskiej. Jeden z fundamental-
nych zapisów tego projektu dotyczy rozpo-
czêcia budowy hali sportowo-widowiskowej
w Lubinie.

ci¹g dalszy na stronie 3

Czy radni przeszkodz¹?

Przylesie musi poczekaæ
Zgodnie z ustaw¹, która 31 lipca bie¿¹cego roku wesz³a w ¿ycie, lokato-

rzy mieszkañ spó³dzielczych maj¹ prawo wykupienia ich za przys³owiow¹
z³otówkê.

Wielu z nich zdecydowa³o siê skorzystaæ z dobrodziejstwa ustawodawców. Przecie¿ wystarczy
z³o¿yæ podanie w spó³dzielni, która zarz¹dza nieruchomo�ci¹, poczekaæ na wycenê lokalu i po-
mieszczeñ z nim zwi¹zanych, a potem wnie�æ op³aty.

wiêcej na stronie 6

W ka¿d¹ �rodê od godziny 12.00 w redakcji Wiadomo�ci
Lubiñskich przy ul. Piastowskiej 2, dy¿uruje fotoreporter. Bez-
p³atnie wykona zdjêcie, które zostanie opublikowane w naszej
gazecie. Z wszystkich fotografii jury, w którego sk³ad wejd¹
przedstawiciele naszej redakcji, zak³adu fotograficznego i Wzgó-
rza Zamkowego, wybierze wyj¹tkowe zdjêcie. Zwyciê¿czyni zo-
stanie zaproszona na profesjonaln¹ sesjê zdjêciow¹.

wiêcej na stronie 6

Daj siê sfotografowaæ
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Policjanci z legnickich oddzia³ów
prewencji zatrzymali mê¿czyznê po-
szukiwanego listami goñczymi. 33-let-
ni mieszkaniec powiatu polkowickie-
go wpad³ podczas interwencji w jed-
nym z mieszkañ w lubiñskim bloku so-
cjalnym. Jak siê okaza³o, mê¿czyzna
poszukiwany by³ kilkoma listami goñ-
czymi, na swoim koncie ma równie¿
ucieczkê z g³ogowskiego zak³adu kar-
nego. Wed³ug informacji policji mê¿-
czyzna uciek³ w trakcie wykonywania
prac poza terenem zak³adu. Po nocy
spêdzonej w areszcie policyjnym, za-
trzymany zosta³ przewieziony do pla-
cówki, w której odsiedzi zaleg³e wy-
roki.

Policjanci z sekcji kryminalnej lubiñ-
skiej komendy zatrzymali w³amywa-
cza do altan na ogródkach dzia³ko-
wych. Zatrzymany mê¿czyzna to 30-
latek bez sta³ego miejsca zamieszka-
nia. Wcze�niej by³ notowany za po-
dobne przestêpstwa. Udowodniono
mu w³amania do 53 altan na terenie
Lubina oraz 11 na terenie G³ogowa.
W³amywacz krad³ z altan przewody
elektryczne i inne przedmioty, które
pó�niej sprzedawa³.

S¹d zastosowa³ wobec niego �ro-
dek zapobiegawczy w postaci tymcza-
sowego aresztowania na okres 2 mie-
siêcy.

Z³odziej cmentarnych kwiatów zo-
sta³ przy³apany na gor¹cym uczynku.
Stra¿ miejska zatrzyma³a mê¿czyznê
okradaj¹cego lubiñskie groby z kwia-
tów. Funkcjonariuszka Stra¿y Miejskiej
zauwa¿y³a mê¿czyznê, który wzbudzi³
jej podejrzenia. Pod¹¿a³ w stronê po-
bliskiego cmentarza z wielk¹ wy-
pchan¹ torb¹, po czym przeskoczy³
przez jego ogrodzenie. Dziêki wnikli-
wym obserwacjom  stra¿niczki usta-
lony zosta³ adres mê¿czyzny, a nastêp-
nie jego personalia. Po zatrzymaniu
okaza³o siê, ¿e torba wype³niona jest
sztucznymi kwiatami  skradzionymi z
cmentarza. Jak podaj¹ statystyki Stra-
¿y Miejskiej, co roku przed 1-szym li-
stopada odnotowuje siê coraz wiêcej
kradzie¿y, które sk³aniaj¹ do zabezpie-
czenia cmentarzy, poprzez wzmo¿one
dy¿ury stra¿ników.

Dodatkowym zabezpieczeniem
przed licznymi kradzie¿ami na cmen-
tarzach jest oznaczenie kwiatów i in-
nych dekoracji, umo¿liwia to ich iden-
tyfikacjê w�ród skradzionych ro�lin, a
czêsto nawet odzyskanie.

Kierowca nie ¿yje, z trójki pasa¿e-
rów jedna osoba znajduje siê w szpi-
talu. W ubieg³ym tygodniu, na drodze
z Rêszowa do Siedlec dosz³o do wy-
padku. Kierowca Opla Kadeta uderzy³
w drzewo. Mê¿czyzna przez godzinê
by³ reanimowany. Niestety nie uda³o
siê go uratowaæ. Jeden pasa¿er zosta³
przewieziony do szpitala. Dwójkê po-
zosta³ych zwolniono do domu. Przy-
czyny wypadku ustali prowadzone po-
stêpowanie.

Nie odnaleziono jeszcze zaginionej
w ubieg³ym tygodniu kobiety. 64-let-
nia mieszkanka Lubina wysz³a z domu
i nie wróci³a. Do tej pory nie da³a zna-
ku ¿ycia. Akcja poszukiwania kobiety
ca³y czas trwa. Od pocz¹tku bior¹ w
niej udzia³ policjanci z Lubina i Legni-
cy. Okolice miasta przeszukane zosta-
³y równie¿ z powietrza. Równie¿ p³e-
twonurkowie przeszukali stawy na
Ma³omicach. Bez skutku.

Kobieta ma 64 lata. Jest osob¹ nie-
pe³nosprawn¹, ma s³aby wzrok i nosi
okulary. Policja nadal czeka na infor-
macje od mieszkañców, którzy mogli
widzieæ zaginion¹ lub wiedz¹ gdzie
przebywa. Opuszczaj¹c dom kobieta
ubrana by³a w czerwon¹ kurtkê i ciem-
ne spodnie.

Ktokolwiek widzia³ lub móg³by
wskazaæ miejsce pobytu tej osoby pro-
szony jest o kontakt z policj¹ pod nu-
merem telefonu 997 lub z rodzin¹ za-
ginionej pod numerami 605-311-114
lub 668-510-989.
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Centralne Biuro Antykorupcyjne
pod zarzutem korupcji zatrzyma³o
pos³ankê Platformy Obywatelskiej,
Beatê Sawick¹.

Wed³ug CBA burmistrz Helu Mi-
ros³aw W. i pos³anka Sawicka zosta-
li zatrzymani na gor¹cym uczynku,
podczas przyjmowania �ogromnej
³apówki� za �ustawienie� du¿ego
przetargu.

Beata Sawicka kandydowa³a do
Senatu w okrêgu legnicko-jelenio-
górskim. Wed³ug Konstytucji pose³
chroniony jest immunitetem i nie

Zatrzymana
przez CBA

Pos³anka PO z Legnicy zatrzymana za przyjmowanie ³apówki

mo¿e zostaæ zatrzymany lub aresz-
towany, je¿eli zgody na to nie wyra-
zi Sejm. Wyj¹tkiem w takiej sytuacji
jest ujêcie osoby na gor¹cym uczyn-
ku, w trakcie pope³niania przestêp-
stwa je¿eli �jego zatrzymanie jest
niezbêdne do zapewnienia prawi-
d³owego toku postêpowania�.

Po zatrzymaniu przez CBA po-
s³anka Beata Sawicka zrezygnowa³a
z kandydowania w nadchodz¹cych
wyborach. Decyzj¹ w³adz Platformy
Obywatelskiej zosta³a równie¿ usu-
niêta z partii.

ech

Lubin jest wyj¹tkiem na terenie
Dolnego �l¹ska. W naszym mie�cie
nie bêdzie problemów ze zliczeniem
g³osów po zamkniêciu lokali wybor-
czych.

Wroc³aw, Legnica i inne miasta
maj¹ nie lada problem. Po up³ywie
terminu zg³aszania kandydatów do
komisji wyborczych w stolicy Dol-
nego �l¹ska brakowa³o ponad 600
osób do pracy przy podliczaniu g³o-
sów wyborców. W Legnicy nie uda-
³o siê zape³niæ tylko 10 miejsc, ale ten
problem rozwi¹za³ prezydent Legni-
cy, który uzupe³ni³ brakuj¹ce waka-
ty.

Przed ka¿dymi wyborami, przy-
najmniej do tej pory, chêtnych do
pracy w komisjach wyborczych nie
brakowa³o. Osoby by³y wybierane w

Kompletne komisje
losowaniu. Czasami, czê�æ z nich re-
zygnowa³a po pierwszym spotka-
niu, na którym wyja�niane s¹ zasa-
dy pracy i obowi¹zki cz³onków ko-
misji, jednak nie zdarzy³o siê jeszcze
tak, ¿eby w komisjach nie by³o kom-
pletu zespo³u.

Po zamkniêciu lokali wyborczych
21 pa�dziernika bie¿¹cego roku, w
wielu miastach cz³onkowie komisji
bêd¹ mieli wiêcej pracy.

- W Lubinie nie ma tego proble-
mu � powiedzia³ nam Lech D³uba³a,
naczelnik Wydzia³u Organizacji i
Kadr Urzêdu Miejskiego. � Wszyst-
kie wakaty s¹ obstawione. Komitety
wyborcze skorzysta³y z prawa zg³o-
szenia jednego kandydata do ka¿dej
komisji wyborczej, czyli w przypad-
ku naszego miasta do 51 komisji.

ech

Krwi brakuje ca³y czas. Co chwilê
stacje krwiodawstwa organizuj¹
akcje oddawania krwi. Zachêcaj¹
uczniów, którzy w zamian czêsto
dostaj¹ dzieñ wolny od szko³y, za-
chêcaj¹ pracowników ró¿nych zak³a-
dów, którzy otrzymuj¹ dzieñ wolny
od pracy. Jednak to wci¹¿ za ma³o.

- Miesiêcznie krew oddaje od 300
do 400 osób � powiedzia³a nam Ewa
Kotulska z lubiñskiej stacji krwio-
dawstwa. � Zapotrzebowanie jest
wiêksze. W momencie kiedy przy-
wo¿ona jest osoba po wypadku do-
staje np. 15 jednostek krwi. Ostatnio

Potrzebna krew

pacjent dosta³ 8 litrów krwi, czyli 16
jednostek.

Poszukiwane s¹ rzadkie grupy
krwi. W tej chwili brakuje grup AB
Rh- i 0 Rh-.

- Apelujemy do rodzin osób, któ-
re korzystaj¹ z banku krwi � mówi
Kotulska. � W takich przypadkach
ludzie powinni czuæ siê zobowi¹za-
ni. Niestety przewa¿nie jest tak, ¿e
rodzina i znajomi osoby, która do-
sta³a czyj¹� krew nie chc¹ sami jej
oddaæ. Zawsze maj¹ jakie� wyt³uma-
czenie, a to choroba, a to strach, a to
z³e samopoczucie, a krwi brakuje.

Lubiñska stacja krwiodawstwa

Wieloletni pracownik Interferii,
Adam Milanowski, zosta³ wybra-
ny nowym wiceprezesem spó³ki.
Na stanowisku zast¹pi³ Andrzeja
Paluszka, który zrezygnowa³ z pra-
cy w zwi¹zku z przyjêciem funkcji
wicedyrektora Polskiego O�rodka
Informacji Turystycznej w Nowym
Jorku.

Adam Milanowski,
przez lata zwi¹zany ze
spó³k¹, wcze�niej by³ jej
dyrektorem finansowym
oraz g³ównym ksiêgo-
wym. Ma 41 lat, jest ab-
solwentem Akademii

Ekonomicznej im. O. Langego we Wro-
c³awiu na kierunku Organizacja i Za-
rz¹dzanie. Wcze�niej pracowa³ w Urzê-
dzie Skarbowym w Lubinie na stano-
wisku inspektora ds. podatkowych,

Zmiany w zarz¹dach spó³ek
Milanowski
w Interferiach

szych placówek o�wiatowych maj¹
ju¿ wymagane stroje, w zwi¹zku z
czym dyrekcje szkó³, ani rodzice nie
musz¹ obawiaæ siê wizytatorów z
kuratorium, którzy w najbli¿szych
dniach bêd¹ kontrolowaæ czy usta-
wa jest realizowana.

- Wiêkszo�æ uczniów zakupi³a
mundurki na kiermaszu, który zor-
ganizowali�my we wrze�niu - poin-
formowano nas w Szkole Podstawo-
wej Nr 12. � Ci, którzy nie zakupili
mundurków na kiermaszu, dostali je
w drugiej partii.  

W pozosta³ych szko³ach krawco-
we realizuj¹ce zamówienie, upora³y
siê ju¿ z szyciem strojów. Teraz ju¿
wszyscy uczniowie lubiñskich szkó³
maj¹ ju¿ swoje w³asne, przepisowy
mundurki.

ms

S¹ mundurki

21 pa�dziernika, ulicami naszego
miasta pobiegn¹ zawodnicy XXII
Biegu Barbórkowego o �Lampkê
Górnicz¹�.

Coroczna impreza cieszy siê bar-
dzo du¿ym powodzeniem. Do Lu-
bina przyje¿d¿aj¹ sportowcy z tere-
nu ca³ej Polski, jak i z zagranicy.

Najwiêkszym powodzeniem cie-
szy siê bieg ulicami miasta na dy-
stansie 10 kilometrów.

Dodatkowo, organizatorzy prze-
widuj¹ biegi na krótszych trasach, na
stadionie O�rodka Sportu i Rekreacji.

Organizatorem imprezy jest
KGHM Polska Mied� S.A. - Oddzia³

Zak³ady Górnicze Lubin.
Ci, którzy s¹ zainteresowani wziê-

ciem udzia³u w biegach i chc¹ po-
walczyæ o atrakcyjne nagrody mog¹
zg³aszaæ siê od godz. 8.00. do godz.
10.00 w dniu biegu, (21 pa�dzierni-
ka) na stadion OSiR. Dodatkowo,
wstêpne zg³oszenia mo¿na przesy-
³aæ e-mailem na adres OSiR, jednak,
jak zapowiadaj¹ organizatorzy, bêd¹
one musia³y byæ potwierdzone w³a-
snorêcznym podpisem w dniu bie-
gu. Zg³oszenia zawodników do 18
pa�dziernika przyjmuje równie¿
Dzia³ Socjalno-Administracyjny O/
ZG Lubin (tel. 076 7482 236).

ech

Mi³o�nicy biegania spotkaj¹ siê w Lubinie ju¿ po raz kolejny.

Pobiegn¹ po
Lampkê Górnicz¹

potem by³ kierownikiem dzia³u finan-
sowo-ksiêgowego Telekomunikacji
Polskiej S.A. w Legnicy. Od 13 lat zwi¹-
zany jest z Interferiami S.A., jako dy-
rektor finansowy i g³ówny ksiêgowy.
Do obowi¹zków Adama Milanowskie-
go, jako wiceprezesa Interferii nale¿eæ
bêdzie zajmowanie siê finansami i eko-
nomi¹, a w ramach nowych obowi¹z-
ków przejmie równie¿ relacje inwestor-
skie. Milanowski pozostaje nadal
g³ównym ksiêgowym i dyrektorem fi-
nansowym lubiñskiej spó³ki.

Jab³oñski w
SSA Zag³êbie
Lubin

Waldemar Jab³oñski, absolwent
wroc³awskiej Akademii Ekono-
micznej zosta³ nowym cz³onkiem
Zarz¹du SSA Zag³êbie Lubin. Bê-
dzie osob¹ odpowiedzialn¹ za fi-
nanse spó³ki. Jab³oñski ostatnio

pracowa³ w KGHM Ecoren S.A. na
stanowisku Dyrektora Departa-
mentu Finansów i Kontrolingu.
Zag³êbie SSA postanowi³o powo-
³aæ nowego cz³onka zarz¹du ze
wzglêdu na to, ¿e zwiêkszy³a siê
liczba obowi¹zków w spó³ce.

- Zarz¹d dotychczas by³ jednooso-
bowy, budowa no-
wego stadionu po-
woduje zwiêkszenie
obowi¹zków jakie
spoczywaj¹ na Zarz¹-
dzie st¹d potrzeba
powo³ania nowego
Cz³onka Zarz¹du. Je-

ste�my bowiem firm¹ dysponuj¹c¹ co
roku ponad dwudziestomilionowym
bud¿etem, dodatkowo powiêkszonym
o kolejne sto milionów potrzebne do
budowy nowego stadionu � mówi³
Mariusz Bober, przewodnicz¹cy Rady
Nadzorczej Zag³êbia.

Waldemar jab³oñski ma 46 lat, jest
¿onaty i ma trójkê dzieci.

ech

Radni powiatowi nie dostan¹
podwy¿ki do swoich diet. Taka de-
cyzja zapad³a na ostatniej sesji
Rady Powiatu.

Uchwa³a w sprawie ustalenia
zmiany wysoko�ci diet przys³uguj¹-
cych radnym Rady Powiatu w Lubi-
nie zosta³a zaproponowana przez
Edwarda £aguna, przewodnicz¹cego
Rady Powiatu. Przewodnicz¹cy uza-
sadnia³, ¿e radni zaoszczêdzili kwotê
35 tysiêcy, któr¹ mo¿na by spo¿ytko-
waæ na podniesienie stawki diet przy-
s³uguj¹cych radnym. Mimo aprobaty
ze strony koalicji PO-PiS-Teraz Lubin,
w wyniku sprzeciwu Lubin 2006,
uchwa³a nie zosta³a przyjêta.

ms

Nie bêdzie
podwy¿ek

przyjmuje pacjentów codziennie od
poniedzia³ku do pi¹tku w godz. Od
7.30 do 10.00 potem krew jest prze-
wo¿ona do Wroc³awia i tam selek-
cjonowana.

- Nasi pacjenci s¹ zabezpieczeni
pod wzglêdem dostarczenia im nie-
zbêdnej ilo�ci krwi � mówi Ewa Ko-
tulska. � Je¿eli potrzebnej grupy nie
ma u nas, zawsze mamy mo¿liwo�æ
wys³ania karetki do Centrum Krwio-
dawstwa we Wroc³awiu lub do in-
nych stacji, które maj¹ niezbêdn¹
grupê. Nie ma sytuacji, w której pa-
cjent nie dostanie krwi.

ech

Ka¿dego roku najwiêksze emocje towarzysz¹ biegowi ulicami miasta
na dystansie 10 kilometrów

Ustawa nak³adaj¹ca na dyrekto-
rów szkó³ obowi¹zek wprowadzenia
mundurków przynios³a zamierzony
efekt. Uczniowie lubiñskich placó-
wek o�wiatowych chodz¹ ju¿ do
szko³y w mundurkach.

Na pocz¹tku wrze�nia, na inaugu-
racji nowego roku szkolnego prawie
po³owa uczniów szkó³ podstawo-
wych nie mia³a jeszcze mundurków.
Powód by³ jeden - nie wszystkie
krawcowe zd¹¿y³y uporaæ siê ze zre-
alizowaniem tak du¿ego zamówie-
nia. Kuratorium o�wiaty zapowie-
dzia³o jednak, ¿e problem musi zo-
staæ rozwi¹zany do koñca miesi¹ca.
W przeciwnym razie na rodziców
zostan¹ na³o¿one kary.

Okazuje siê, ¿e w Lubinie problem
zosta³ rozwi¹zany. Uczniowie na-

Sprostowanie
W ostatnim numerze Wiadomo�ci Lubiñskich podali�my, ¿e senator Ta-

deusz Maæka³a zabiega³ o mo¿liwo�æ startu w wyborach z listy LID. Nie jest
to prawda. Redakcja zasugerowa³a siê wypowiedzi¹ pos³a Ryszarda Zbrzy-
znego, który powiedzia³, ¿e przedstawiciel LID odby³ z senatorem Maæka³¹
nie zobowi¹zuj¹c¹ rozmowê.

Za pomy³kê przepraszamy
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- Dlaczego
jest taki nacisk
na g³osowanie
w sprawie hali
przed samymi
wyborami?

- Dlatego, ¿e
wszystkie partie
polityczne i par-
lamentarzy�ci w swoich programach
wyborczych popieraj¹ budowê hali
widowiskowo-sportowej w Lubinie.
Ka¿dy jest �za�, a efektów do tej
pory nie widaæ. Lubin jest Miastem
Mistrzów, a nasi mistrzowie rozgry-
waj¹ mecze w sali gimnastycznej.
Dlatego jeszcze przed wyborami
chcê prawdziwych deklaracji
wszystkich partii. G³os za hal¹ ozna-
cza rozwój miasta, g³os przeciw - sta-
gnacjê. Mieszkañcy sami oceni¹
kogo poprzeæ w wyborach.

- Czy taki obiekt jest niezbêdny
w Lubinie? Kiedy rozpocznie siê
budowa?

- Oczywi�cie, ¿e jest potrzebny.
Oprócz dru¿yn zawodowych z hali
bêd¹ korzystaæ mieszkañcy, a swoje
umiejêtno�ci szlifowaæ tam bêd¹ za-
wodnicy m³odszych roczników. Plan
jest taki, ¿eby hala by³a nie tylko
sportowa, ale ¿eby odbywa³y siê tam
inne imprezy. Budowê rozpocznie-
my na wiosnê 2008 r.

- Co bêdzie je¿eli lubiñscy radni
nie przeka¿¹ pieniêdzy na rozpo-
czêcie budowy hali?

- Zd¹¿y³em siê przyzwyczaiæ do
tego, ¿e radni nie chc¹ tego co dla
miasta dobre. Mieszkañcy na pew-
no to zapamiêtaj¹, a ja bêdê tak d³u-
go zabiega³ o budowê hali, a¿ ona
powstanie bo to obieca³em. Ja nie
rzucam s³ów na wiatr.

...Tomasza
Koz³owskiego,
szczypiornisty MKS
Zag³êbia Lubina

- Jakie to
uczucie rozgry-
waæ mecz na
obcej hali?

- Zdecydowa-
nie z³e! Nasza
sala gimnastycz-
na nie spe³nia
wymogów na

rozgrywanie meczów rangi Ligi Mi-
strzów, dlatego mecze tej rangi mu-
simy rozgrywaæ w G³ogowie. Jest to
jedyna hala, która spe³nia wymogi
EHF. Najgorsze jest to, ¿e tylko ma³a
garstka kibiców przyjecha³a nas
wspieraæ do Glogowa.

- Wierzysz, ¿e hala w koñcu po-
wstanie?

- Wiara zawsze umiera ostatnia.
Wszyscy politycy przed wyborami
obiecywali nam halê, mijaj¹ lata hali
nie widaæ. Ca³y czas stoimy w miej-
scu, wiêc mo¿e teraz? Jestem pe³ny
nadziei. Tereny przy O�rodku Spor-
tu i Rekreacji to bardzo dobre miej-
sce na halê. Znajduje siê tam kom-
pleks sportowy. Nie widzê lepsze-
go terenu na zbudowanie hali w Lu-
binie.

- Czy nowa hala zmobilizuje za-
wodników MKS do jeszcze wiêk-
szego wysi³ku i zdobycia tytu³u
Mistrza Polski po raz drugi?

- My�lê, ¿e do zdobycia Mistrzo-
stwa Polski nie trzeba nas mobilizo-
waæ budow¹ hali sportowej, ale na
pewno zmobilizuj¹ nas kibice je¿eli
spotkanie bêdzie dopingowaæ ponad
3 tysi¹ce osób. Bêd¹ z nami na ka¿-
dym spotkaniu i nie zostan¹ odpra-
wieni z kwitkiem z powodu braku
miejsc.

TAK czy NIE dla hali
widowiskowo-sporto-
wej

Miasto wygospodaro-
wa³o na ten cel �rodki
umo¿liwiaj¹ce rozpoczê-
cie inwestycji, ale o tym
czy bêdzie mo¿na z nich
skorzystaæ zadecyduj¹
radni. Ci jednak niechêtnie
wspieraj¹ projekty prezy-
denta. 18 pa�dziernika jed-
nak bêd¹ musieli podj¹æ
decyzjê, czy przeznaczyæ
pieni¹dze na budowê hali
widowiskowo-sportowej
na terenie lubiñskiego
O�rodka Sportu i Rekre-
acji. Zmiany w bud¿ecie
miasta zaproponowane
przez prezydenta Roberta
Raczyñskiego, nad który-
mi radni bêd¹ g³osowaæ,
obejmuj¹ pierwsz¹ ratê na
budowê hali, czyli 15 mi-
lionów z³otych. Koszt ca-
³o�ci inwestycji to od 30 do
40 milionów z³otych.

Zdania radnych s¹ po-
dzielone, ale nawet gdy
mówi¹ ¿e hala jest po-
trzebna, nie chc¹ poprzeæ
propozycji prezydenta:

- Bêdê g³osowa³ za bu-
dow¹ hali widowiskowej,
co nie znaczy, ¿e zag³osu-
jê za proponowanym bu-
d¿etem � mówi Sebastian Chojecki,
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej. � W
sumie, kto mo¿e nie chcieæ hali?

- Bêdê g³osowa³ �za�, ale za bu-
dow¹ sali gimnastycznej przy Szkole
Podstawowej nr 12 � powiedzia³ nam
Pawe³ Niewodniczañski, lubiñski
radny z Teraz Lubin. � Dzieci z tej
szko³y pozbawione s¹ mo¿liwo�ci
równego startu w ¿ycie. O tej szkole i
jej uczniach wszyscy zapominaj¹.

- Jestem za budow¹ hali, ale jesz-
cze komisje nad tym pracuj¹, mate-
ria³y s¹ analizowane � mówi Krzysz-
tof Olszowiak, lubiñski radny. � Nie
rzucam s³ów na wiatr, muszê zoba-
czyæ jak to dok³adnie wygl¹da i mieæ
pe³ne informacje o tej inwestycji. Trze-
ba zastanowiæ siê czy nas na to staæ.
Warto pokusiæ siê równie¿ o pozyska-
nie �rodków z zewn¹trz. Jestem zwo-
lennikiem hali, jednak mam wiele
pytañ i w¹tpliwo�ci.

Prawie referendum
Tym razem równie¿ mieszkañcy

naszego miasta mog¹ swoim �za� lub
�przeciw� poprzeæ lub nie, budowê
nowego obiektu sportowego w Lubi-
nie.

W tym celu zosta³a przygotowana
kampania informacyjna dla miesz-
kañców. Do 27 tysiêcy mieszkañ tra-
fi³a ulotka informacyjna, dziêki któ-
rej mieszkañcy mog¹ poznaæ trzy
koncepcje hali i sami zdecydowaæ,
który podoba im siê najbardziej. Od-
zew mieszkañców przerós³ naj�miel-
sze oczekiwania organizatorów akcji.
Do magistratu ca³y czas sp³ywaj¹ wy-
pe³nione karty na których mieszkañ-
cy zaznaczaj¹ wybrany przez siebie
projekt. W dniu zamkniêcia gazety
naliczono ich ponad piêæ tysiêcy.

- Lubiñscy politycy deklarowali
przed wyborami, ¿e bêd¹ wspieraæ
budowê hali, ale w trakcie g³osowañ
w Radzie Miejskiej byli temu prze-

ciwni. Dlatego te¿ Pañstwa g³os po-
winien przekonaæ wszystkich tych,
którzy blokuj¹ rozwój miasta � nawo-
³uje z ulotki Raczyñski. Pomó¿my
radnym zmieniæ zdanie. W pa�dzier-

niku zbierze siê Rada Miejska, która
podejmie decyzjê o przyznaniu �rod-
ków finansowych na budowê hali wi-
dowiskowej. Do Pañstwa zwracam
siê o pomoc w przekonaniu radnych.
Pomó¿my politykom w dotrzymaniu
obietnic wyborczych! Jednocze�nie
prezydent dodaje. � Proszê te¿ o wy-
bór jednej z trzech koncepcji ponowa-
nego wygl¹du nowego obiektu. Naj-
lepszy, zdaniem mieszkañców, zreali-
zujemy. � mówi Raczyñski.

- Miasto wraz ze spó³k¹ inwesty-
cyjn¹ oraz z grup¹ poznañskich archi-

tektów przygotowuje projekt budow-
lany z pozwoleniem na budowê  hali
sportowo-widowiskowej mieszcz¹cej
siê na terenie O�rodka Sportu i Re-
kreacji w Lubinie � mówi Damian Sta-
wikowski, asystent prezydenta. � Bê-
dzie ona mia³a ponad trzy tysi¹ce
miejsc, a koszt jej budowy wyniesie
oko³o 30 - 40 mln z³otych.

Swoje �tak� lub �nie� dla hali
mieszkañcy Lubina mog¹ wyraziæ za
pomoc¹ kart do g³osowania, które
otrzymali wraz z ulotkami. Wystar-
czy zaznaczyæ odpowiedni¹ rubrykê.
Na odwrocie karty do g³osowania
znajduj¹ siê równie¿ trzy propono-
wane wizualizacje hali. Mieszkañcy

mog¹ zaznaczyæ tê, która najbardziej
im siê podoba.

Wype³nione karty mo¿na wrzucaæ
do urn ustawionych w lubiñskich
szko³ach podstawowych i gimna-

zjach oraz w Przedszkolach Miejskich
i w Centrum Kultury Muza. Oprócz
tego mo¿na je równie¿ odsy³aæ bez-
po�rednio do Urzêdu Miejskiego.

� Rodzice, którzy przyprowadzaj¹
swoje pociechy do przedszkola, chêt-
nie wrzucaj¹ karty do urny znajduj¹-
cej siê w naszej placówce - powiedzia-
no nam w Przedszkolu Nr 4. � Wie-
my, ¿e w urnie znajduje siê ju¿ spora
ilo�æ kart, jednak ich dok³adna liczba
nie jest nam znana. Podobnie sytuacja
wygl¹da w innych miejscach.

� Po pierwszych dniach trwania
akcji do urzêdu drog¹ pocztow¹ wró-
ci³o ju¿ ok. 2300 kart do g³osowania -
powiedzia³ nam Krzysztof Maj, rzecz-
nik prezydenta Lubina. � Mam infor-
macjê, ¿e w urnach te¿ znajduje siê
du¿o g³osów. Cieszy nas taki wynik,
poniewa¿ to dopiero pierwsze dni, a
widaæ ju¿ wyra�ny odzew ze strony
mieszkañców.

Trzy pytania do...

...Roberta
Raczyñskiego
prezydenta Lubina

Trzy pytania do...

Czy radni przeszkodz¹?

,

Pawe³ Niewodniczañski,
radny Teraz Lubin

- Bêdê g³osowa³ �za�, ale za
budow¹ sali gimnastycznej
przy Szkole Podstawowej nr
12. O tej szkole i jej uczniach
wszyscy zapominaj¹
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Damian Stawikowski,
asystent prezydenta

- Miasto wraz ze spó³k¹
inwestycyjn¹ oraz z grup¹
poznañskich architektów
przygotowuje projekt
budowlany hali
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 Opinie Lubinian
- Chêtnie skorzysta³em z

mo¿liwo�ci wyra¿enia
swojej opinii na temat lu-
biñskiej hali sportowej �
mówi Darek Filipowicz,
m³ody mieszkaniec Lubina.
� Cieszy mnie to, ¿e bierze
siê pod uwagê zdanie
mieszkañców. Uwa¿am
te¿, ¿e taki obiekt jest po-
trzebny, szczególnie w mie-
�cie, w którym dru¿yny
sportowe zdoby³y podwój-
ne mistrzostwo naszego
kraju.

Podobnego zdania jest
wiêkszo�æ mieszkañców.
Nie tak dawno cieszyli siê
wraz z kibicami Zag³êbia
Lubin tym, ¿e rozpoczê³a
siê budowa stadionu pi³-
karskiego, a teraz jest szan-
sa na to, ¿e ruszy budowa
hali sportowej.

- Taki obiekt jest potrzeb-
ny w Lubinie � mówi
Agnieszka Malmon. � Nie
tylko po to, ¿eby nasi za-
wodnicy nie musieli korzy-
staæ z hali w G³ogowie, jak
to ma³o miejsce na ostatnim
spotkaniu, ale tak¿e po to,
by mo¿na by³o zorganizo-
waæ ró¿ne imprezy plene-
rowe dla mieszkañców i ich
rodzin.

Wszystko zale¿y od radnych
Pomimo tego, ¿e mieszkañcy

wyra¿¹ swoj¹ opinie na temat hali wi-
dowiskowo-sportowej ostateczna de-
cyzja i tak nale¿eæ bêdzie do rajców
miejskich. To oni na najbli¿szej sesji
Rady Miejskiej g³osowaæ bêd¹ nad
zmian¹ w bud¿ecie Lubina. Nie wia-
domo, czy tym razem politycy pos³u-
chaj¹ mieszkañców, których repre-
zentuj¹ i zag³osuj¹ za inwestycj¹. Je-
¿eli tego nie zrobi¹ byæ mo¿e Lubin
bêdzie musia³ czekaæ kolejne dwa-
dzie�cia lat na drug¹ tak¹ szansê.
Apel prezydenta dotyczy równie¿
kandydatów do parlamentu ubiegaj¹-
cych siê o mandat z naszego miasta.
To oni mogli by zmieniæ podej�cie
swoich partyjnych kolegów w stosun-
ku do inwestycji maj¹cej wp³yw na
rozwój Lubina. Lecz nie jest to ³atwe,
gdy¿ pose³ Ryszard Zbrzyzny  mówi,
¿e jest zwolennikiem poprzedniego
projektu budowy hali, gdzie mia³a ona
zostaæ wkomponowana w stadion.
Po³¹czenie hali ze stadionem by³o we-
d³ug niego najlepszym rozwi¹zaniem,
które mog³oby zadowoliæ ca³e rodzi-
ny. Natomiast ulokowanie hali na te-
renie OSiR nie jest dobrym pomys³em.
Jak widaæ hala dzieli spo³eczeñstwo.
Nawet ci, którzy mówi¹, ¿e popieraj¹
projekt, widz¹ go w zupe³nie innym
miejscu. Okres kampanii wyborczej
mo¿e sprzyjaæ sk³adaniu obietnic, któ-
re chcieli by�my, ¿eby zaczêto w kon-
cu realizowaæ.

Ewa Chojna, Andrzej Niemiec

Ryszard Zbrzyzny
� pose³ LID

- Ulokowanie hali na terenie OSiR
nie jest dobrym pomys³em. Jestem
zwolennikiem projektu gdzie hala
mia³a zostaæ wkomponowana w sta-
dion.

Piotr Cybulski,
Pose³ PiS

- Hala widowiskowo-sportowa to je-
den z elementów infrastruktury
sportowej w tym mie�cie. Obiekt
bêdzie s³u¿yæ nie tylko sportowcom,
ale wszystkim mieszkañcom jako
miejsce spoktañ kulturalnych i roz-
rywkowych. Bêd¹ tam organizowa-
ne ró¿norakie imprezy dla miesz-
kañców Lubina i okolicznych miej-
scowo�ci.

Norbert Wojnarowski
- kandydat na pos³a

- Mam nadziejê, ¿e po do�wiadcze-
niach z zesz³ego roku wszyscy wy-
ci¹gnêli wnioski i wszyscy przy³o¿¹
siê, a na pewno Platforma Obywa-
telska, ¿eby wspomóc prezydenta i
halê wybudowaæ.

Rados³aw Pobol
� kandydat na pos³a

- Hala jest potrzebna takiemu mia-
stu jak Lubin. W G³ogowie wybudo-
wano ja w porozumieniu wszystkich
reprezentacji spo³eczeñstwa. Dzisiaj
nie wyobra¿amy sobie miasta bez
takiego obiektu. My�limy nawet o
rozbudowie hali i jej modernizacji.
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Zgodnie z ustaw¹, która 31 lip-
ca bie¿¹cego roku wesz³a w
¿ycie, lokatorzy mieszkañ spó³-
dzielczych maj¹ prawo wykupie-
nia ich za przys³owiow¹ z³otów-
kê.

Wielu z nich zdecydowa³o siê skorzystaæ
z dobrodziejstwa ustawodawców. Przecie¿
wystarczy z³o¿yæ podanie w spó³dzielni, któ-
ra zarz¹dza nieruchomo�ci¹, poczekaæ na
wycenê lokalu i pomieszczeñ z nim zwi¹za-
nych, a potem wnie�æ op³aty. Dziêki ustale-
niu stawek przez ustawodawcê, za dope³nie-
nie wszelkich formalno�ci, zwi¹zanych z
wykupem mieszkania zap³acimy jedynie
oko³o 500 z³. W tej kwocie jest op³ata za utwo-
rzenie ksiêgi wieczystej dla danego lokalu
oraz akt notarialny, dziêki któremu stajemy
siê w³a�cicielem mieszkania.

Wysoko�æ op³aty za sam lokal jest ró¿na.
Na osiedlu Przylesie cena jednego metra kwa-
dratowego waha siê od 0,20 z³. do 0,70 z³. Na
tak¹ rozbie¿no�æ cenow¹ wp³yw ma jedynie
rok, w którym budynek zosta³ zbudowany.
Wed³ug ustawy, spó³dzielnia mieszkaniowa,
która zarz¹dza lokalem, w którym mieszka-
my na podpisanie aktu notarialnego ma trzy
miesi¹ce od dnia z³o¿enia wniosku.

Niestety mieszkañcy Przylesia bêd¹ mu-
sieli poczekaæ d³u¿ej, niektórzy nawet do
koñca przysz³ego roku.

- Spó³dzielnia nie by³a przygotowana do
sporz¹dzenia uchwa³ w zakresie odrêbnej
w³asno�ci � mówi Tomasz Radziñski,
prezes Spó³dzielni Mieszkanio-
wej Przylesie. � Realny ter-
min dla nas na do-
p e ³ n i e n i e
wszel-

kich formalno�ci to drugi, trzeci kwarta³
przysz³ego roku.

Faktycznie, z przeniesieniem odrêbnej
w³asno�ci lokalu wi¹¿e
siê wiele formalno�ci.
Miêdzy innymi jest to
potwierdzenie lub usta-
lenie powierzchni u¿yt-
kowej lokali z uwzglêd-
nieniem zabudowanych
korytarzy, powierzchni
wspólnych, które zosta-
³y zaadoptowane na po-
trzeby lokali u¿ytko-
wych. Potwierdzenie
faktycznego u¿ytkowania przez wszystkich
posiadaczy lokali mieszkalnych, piwnic
przyporz¹dkowanych tym lokalom jako po-
mieszczeñ przynale¿nych. Przygotowania
projektów uchwa³ zarz¹du, w których okre-
�lone zostanie oznaczenie nieruchomo�ci
obejmuj¹cej budynek wraz z przynale¿nym
do niego gruntem, rodzaj, po³o¿enie i po-
wierzchniê lokali oraz pomieszczeñ przyna-
le¿nych, wielko�æ udzia³ów we wspó³w³a-
sno�ci (stosunek powierzchni ka¿dego loka-
lu i pomieszczeñ do niego przynale¿nych,
do ³¹cznej powierzchni wszystkich lokali i
pomieszczeñ przynale¿nych).

Oprócz tego konieczne jest wykonanie no-
wej dokumentacji inwentaryzacyjnej lokali
oraz uzyskanie za�wiadczeñ ze Starostwa
Powiatowego o tym, ¿e poszczególne lokale
spe³niaj¹ warunki lokali samodziel-
nych. Dodat- kowo konieczne jest
s p o - rz¹dzenie rzutów

po³o¿enia lokali i
piwnic (pomiesz-
czeñ przynale¿-
nych) jako za-
³¹czników do
p r o j e k t u
uchwa³ za-
rz¹du i
p ó � n i e j -
szych ak-
tów no-
tarial-
nych,
a na
koñ-
c u

Nazywaj¹ j¹ �Matk¹ Teres¹ z Lubina�,
dla jednych jest anio³em stró¿em, który
zawsze s³u¿y pomoc¹, inni szydz¹ z jej
dzia³alno�ci. Maria Romanik, 60-letnia lub-
nianka od 35 lat pomaga potrzebuj¹cym, a
teraz sama potrzebuje pomocy.

Przytulne mieszkanko na ulicy Mickiewicza
z pozoru niczym nie ró¿ni siê od pozosta³ych
w tej czê�ci miasta. Krz¹ta siê po nim 60- let-
nia zwyk³a, a jednocze�nie niezwyk³a kobie-
ta. Maria Romanik, ¿ona, matka i babcia, któ-
ra po�wiêci³a swoje ¿ycie potrzebuj¹cym. Od
35 lat ka¿dego wieczoru kobieta przeczesuje
lubiñskie �mietniki, zbieraj¹c i segreguj¹c wy-
rzucone ubrania, by potem uprane i wypraso-
wane przekazaæ potrzebuj¹cym i bezdomnym.
Pani Maria nie jest zamo¿n¹ kobiet¹. Pieni¹-
dze na proszek do prania czy op³atê za wodê
uzyskuje ze sprzeda¿y zebranych puszek.

- W ci¹gu miesi¹ca udaje mi siê zarobiæ w
ten sposób nawet 500 z³otych- powiedzia³a
nam Maria Romanik.

Pieni¹dze musz¹ jej wystarczyæ tak¿e na
op³atê czynszu za wynajem stryszku, na któ-
rym kobieta gromadzi uporz¹dkowane ju¿ rze-
czy. Obecnie ma ich oko³o dwie tony.

- Wszystko jest czyste i pachn¹ce- mówi³a
kobieta. � Je¿eli kto� jest w potrzebie pakujê
ubrania do worków i dostarczam, gdzie trze-
ba. Mam równie¿ wyprawki dla niemowl¹t i
zupe³nie nie zniszczony wózek, wiêc gdyby

tylko jaka� dziewczyna potrzebowa³a pomo-
cy, na pewno j¹ ode mnie otrzyma.

Pani Romanik mówi o sobie, ¿e da³aby ob-
ci¹æ sobie rêkê, je¿eli tylko mog³oby to komu�
pomóc. Od dzieciñstwa ¿yje dewiz¹, ¿e g³od-
nych trzeba nakarmiæ, nagich przyodziaæ, a
potrzebuj¹cych przyj¹æ nawet pod swój dach.
Nauczy³a siê tego od rodziny Delimatów, Cy-

Przylesie musi poczekaæ
Mieszkañcy bloków mieszkalnych na lubiñskim osiedlu Przylesie bêd¹ musieli poczekaæ na przeniesienie w³asno�ci lokali, w których mieszkaj¹.

przygotowanie umów o przeniesienie w³a-
sno�ci lokali i uzgodnienie terminów ich za-
warcia z notariuszami.

Oprócz tych wielu skomplikowanych ope-
racji jest jeszcze jeden problem na jaki mo¿e
trafiæ zarz¹d spó³dzielni. Je¿eli którykolwiek
z lokatorów mieszkañ zechce przeniesienia
w³asno�ci lokalu z w³asno�ci¹ w gruncie, nie
do�æ, ¿e wyd³u¿y to czas za³atwiania nie-
zbêdnych dokumentacji, to jeszcze spó³dziel-
nia bêdzie musia³a wykupiæ grunt, poniewa¿
do tej pory korzysta z niego na zasadzie u¿yt-
kowania wieczystego.

- Z dokumentów wynika, ¿e w latach 2004
� 2005 spó³dzielnia proponowa³a mieszkañ-
com wykup gruntu z 95 procentow¹ bonifi-
kat¹, jednak w referendum 75 procent spó³-
dzielców nie wyrazi³a na to zgody � poin-
formowa³ nas prezes spó³dzielni Przylesie.
� Je¿eli chocia¿ jeden mieszkaniec bloku za-
¿¹da przeniesienia w³asno�ci lokalu w³¹cz-
nie z w³asno�ci¹ w gruncie, pozostali loka-
torzy równie¿ bêd¹ musieli ponie�æ koszty
wykupu gruntu, a przez to d³u¿ej czekaæ na
podpisanie aktu notarialnego do ich lokalu.

Przygotowanie dokumentacji niezbêdnej
do wywi¹zania siê z paragrafów zapisanych
w ustawie w przypadku lubiñskiej Spó³-
dzielni Mieszkaniowej Przylesie trwa od
ubieg³ego roku

- Zasta³em spó³dzielniê nie przygotowan¹
do wymaganych prawem procedur. � mówi
Tomasz Radziñski, który zosta³ prezesem
SM Przylesie w kwietniu ubieg³ego roku. �

Zgodnie z postanowieniami ustawy o
spó³dzielniach mieszkaniowych z 15 grud-
nia 2000 roku, Spó³dzielnia mia³a obowi¹zek
przygotowania uchwa³ do przeniesienia
w³asno�ci do koñca 2005roku. Proces po-
rz¹dkowania dokumentacji i za³atwiania for-
malno�ci niezbêdnych do prawid³owego
przebiegu przeniesienia w³asno�ci lokali ru-

szy³ dopiero od maja 2006 roku, kiedy w in-
nych spó³dzielniach dawno zosta³ ju¿ zakoñ-
czony. Aktualnie ustalamy powierzchniê

u¿ytkow¹ lokali, porz¹dkujemy
problem zabudowanych koryta-
rzy, które tak naprawdê s¹ czê�ci¹
wspóln¹ budynku, przygotowuje-
my projekty uchwa³ i wyliczamy
wielko�æ udzia³ów we wspó³w³a-
sno�ci nieruchomo�ci wspólnej.

W trakcie pomiarów i aktualiza-
cji dokumentacji na Przylesiu po-
jawi³ siê problem zabudowanych
korytarzy, które czê�æ lokatorów
uzna³a za swoj¹ w³asno�æ i zabu-

dowa³a jako czê�æ mieszkaln¹. Niestety re-
alia odbiegaj¹ od wyobra¿eñ niektórych w³a-
�cicieli mieszkañ. Korytarze s¹ czê�ci¹
wspóln¹ nieruchomo�ci i ka¿dy z lokatorów
mo¿e z nich korzystaæ.

- Ci, którzy maja zgodê na zabudowanie
korytarza przed 2001 rokiem mog¹ uzupe³-
niæ wk³ad budowlany na warunkach ceno-
wych z dnia zabudowy - informuje prezes
Radziñski - Mieszkañcy, którzy swoje kory-
tarze zabudowali po 2001 roku, lub nie po-
siadaj¹ potwierdzenia wcze�niejszego zabu-
dowania, a ¿aden z s¹siadów nie mo¿e tego
po�wiadczyæ maj¹ mo¿liwo�æ wykupienia
kilku dodatkowych metrów po cenie rynko-
wej za metr kwadratowy któr¹ okre�li rze-
czoznawca. Powierzchnia korytarza zostanie
wówczas w³¹czona do powierzchni samo-
dzielnego lokalu mieszkalnego i uwzglêd-
niona w notarialnej umowie przeniesienia
w³asno�ci.

Najwiêksze pretensje do nowej ustawy
maj¹ lokatorzy, którzy w latach poprzednich
zdecydowali siê na wykup mieszkania za
kilkadziesi¹t tysiêcy, czyli du¿o wiêcej ni¿
zap³ac¹ lokatorzy wykupuj¹cy swoje miesz-
kania po 31 lipca bie¿¹cego roku.

Jednak w tym przypadku ustawodawca
proponuje im rekompensatê za wydane pie-
ni¹dze.

- Istnieje mo¿liwo�æ zwolnienia takich lo-
katorów z op³acania funduszu remontowe-
go do czasu wyrównania im ró¿nicy jak¹
zap³acili za swoje lokale kilka lat temu. Zde-
cydowaæ o tym mo¿e Walne Zgromadzenie
Spó³dzielców podejmuj¹c odpowiedni¹
uchwa³ê � mówi prezes Radziñski. � Jednak,
zgodnie z prawem, dotyczy to tylko lokali
wykupionych po dniu 23 kwietnia 2001

roku. Taka decyzja w konsekwencji zatrzy-
ma czê�æ prac remontowych  w danej nieru-
chomo�ci, poniewa¿ do kasy spó³dzielni
wp³ynie mniej �rodków finansowych.

- Maj¹c na uwadze obiektywne uwarun-
kowania oraz fakt opó�nieñ w przygotowa-
niu procedur zwi¹zanych z przeniesieniem
w³asno�ci lokali, które zgodnie z prawem
obowi¹zywa³y ju¿ od 2001 roku, zdaj¹c so-
bie jednocze�nie sprawê z ustawowych sank-
cji karnych za niedotrzymanie terminów,
obecny Zarz¹d Spó³dzielni Przylesie zapew-
nia swoich cz³onków ,¿e przeniesienie w³a-
sno�ci lokali nast¹pi na zasadach cenowych
okre�lonych w ustawie z dnia 14 czerwca
2007r, niezale¿nie od dnia podpisania umo-
wy notarialnej - mówi prezes Radziñski.

Jak widaæ kontrowersji w nowej ustawie
nie brakuje. Jedni mieszkañcy mog¹ poczuæ
siê skrzywdzeni tym, ¿e wykupuj¹c miesz-
kanie przed kilkoma laty zap³acili du¿o wiê-
cej ni¿ ci, którzy wykupi¹ je teraz, ale to nie
zmienia faktu, ¿e mieszkañcy Przylesia  i tak
poczekaj¹ na swoje akty notarialne ponad
rok czasu. Tu tworzenie aktualnej dokumen-
tacji dopiero siê zaczyna, kiedy w innych
spó³dzielniach ju¿ dawno o tym zapomnia-
no. Jedno wiemy na pewno, pierwsze akty
notarialne w Spó³dzielni Mieszkaniowej
Przylesie zostan¹ podpisane z lokatorami
lokali przy ulicach Wroniej od numeru 29 do
49, Legnickiej  oraz przy ulicach Sportowej i
Le�nej.

Ewa Chojna

ganów z K³opotowa, którzy przygarnêli j¹ pod
swój dach jako 10-letni¹ dziewczynkê. ̄ ycie
bowiem nie rozpieszcza³o pani Romanik. Do
8-go roku ¿ycia wychowywa³a siê w domu
dziecka w Lgierzu, potem przypomnia³ sobie o
niej biologiczny ojciec, który postanowi³ wzi¹æ
j¹ do siebie. Dziewczynka nie przypad³a jed-
nak do gustu macochy, która wrêcz wyrzuci-

Tomasz Radziñski,
prezes SM �Przylesie�

- Zasta³em spó³dzielniê nie
przygotowan¹ do
wymaganych prawem
procedur. Prawo na³o¿y³o
obowi¹zek przygotowania
uchwa³ do koñca 2005 roku.
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Matka Teresa z Lubina

Historia pani Romanik jest przyk³a-
dem, ¿e wystarczy silna wola, aby zrobiæ
co� dla innych. Pani Maria pomaga in-
nym, wiêc jest szansa, aby teraz kto� po-
móg³ jej bliskim. Marzenie jej wnuczki to
wyjazd na �Zielon¹ szko³ê�, koszt rzêdu
jedynie 600 z³otych, który tak wiele
u�miechu wywo³a³by na twarzy Paulin-
ki. Babcia nie ma jednak �rodków na wy-
jazd. Dziewczynka nie mo¿e te¿ liczyæ na
wsparcie ze strony rodziców, dlatego jej
szans¹ jest pomoc dobrych ludzi. Pieni¹-
dze na wyjazd dla ma³ej Paulinki mo¿na
wp³acaæ na konto:

34169000132048000483010006
Dominet Bank S. A.
I Oddzia³ Lubin
z dopiskiem �dla pani Romanik�

³a j¹ na ulicê. W³a�nie tak porzucone dziecko
przygarnêli Delimatowie. Zapewnili jej dach
nad g³ow¹, jednak w zamian musia³a poma-
gaæ w gospodarstwie. Z tego wzglêdu nie
mog³a uczêszczaæ do szko³y. Pierwszy m¹¿
pani Marii porzuci³ j¹ wyje¿d¿aj¹c do Niemiec
i zostawiaj¹c jej swojego syna, którego ko-
bieta adoptowa³a. Obecnie ma ona drugiego
mê¿a i sze�cioro dzieci, w tym dwoje adopto-
wanych. Mieszka z ni¹ 29-letni syn Krzysztof,
sparali¿owany po pobiciu w dyskotece �Beat-
ka� w Lubinie oraz 12-letnia wnuczka Paulin-
ka, dla której kobieta jest rodzin¹ zastêpcz¹.

¯ycie nie rozpieszcza³o pani Romanik, a
mimo to zachowa³a pogodê ducha. Choæ sama
potrzebuje pomocy, nie oczekuje jej od niko-
go. Codziennie zmaga siê z cukrzyc¹ i chorob¹
nowotworow¹ i wci¹¿ zajmuje siê niesieniem
pomocy innym. Jest skromna i niechêtnie opo-
wiada o tym co robi, z dum¹ jednak pokazuje
podziêkowania, które nap³ywaj¹ do niej z ca-
³ej Polski. Jest ich naprawdê du¿o. Za pomoc
dziêkowa³ jej warszawski dziennik �Nowy
Dzieñ�, Miejski O�rodek Pomocy Spo³ecznej w
Lubinie, Gminny O�rodek Pomocy Spo³ecznej
w Lubinie, O�rodek Pomocy Spo³ecznej w Cho-
cianowie, Dom Samotnej Matki w �cinawie,
Nadodrzañskie Centrum Pomocy Bli�nim MO-
NAR- MARKOT, burmistrz miasta Ole�nica, Ca-
ritas Diecezji Legnickiej czy redakcja Nowego
¯ycia Pabianickiego. Dla wszystkich tych ludzi
i instytucji pani Romanik jest anio³em, poma-

ga³a im kiedy byli na najwiêkszych ¿yciowych
zakrêtach, kiedy po¿ar odebra³ im dorobek ca-
³ego ¿ycia, kiedy stracili dach nad g³ow¹, gdy
odrzuci³o ich spo³eczeñstwo.

 Zdarzaj¹ siê jednak z³o�liwi, którzy krytykuj¹
jej pracê. Kobieta uroni³a ju¿ z tego powodu
niejedn¹ ³zê, jednak wci¹¿ tkwi w swoim po-
stanowieniu niesienia pomocy. Nie oczekuje nic
w zamian. Jej jedynym marzeniem jest, a by 5
grudnia, kiedy przypada Miêdzynarodowy
Dzieñ Wolontariusza, kto� zapuka³ do jej drzwi
z kwiatkiem w d³oni i ze s³owem dziêkujê.

Mariola Samoticha
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- Ma pan za sob¹ przesz³o�æ dzia³acza
zwi¹zkowego � s³ynna sprawa montowni
autobusów Jonckheere Polska, pó�niej jed-
ne z pierwszych zwi¹zków zawodowych
w jednostce samorz¹du terytorialnego.

- Nigdy siê tego nie wstydzi³em ze by³em
monterem w fabryce autobusów ani tym
bardziej, ¿e jestem cz³onkiem NSZZ Solidar-
no�æ. Mo¿e to pana zaskoczy ale w roku 2000
zosta³em zwolniony z pracy za dzia³alno�æ
zwi¹zkow¹.

- Jak to mo¿liwe?
- W Starostwie Powiatowym za³o¿yli�my

zwi¹zek zawodowy NSZZ Solidarno�æ, ja
stan¹³em na jego czele, co bardzo nie spodo-
ba³o siê ówczesnemu Staro�cie. Próbowa³
nas zastraszyæ, a kiedy mu siê to nie uda³o,
zwolni³ mnie dyscyplinarnie z pracy. Pó�-
niej wygra³em wszystkie sprawy w Sadzie
Pracy. Przyda³o siê moje wykszta³cenie � je-
stem prawnikiem. Takie dzia³ania hartuj¹
cz³owieka. Zawsze  broni³em praw pracow-
niczych.

- Jest pan m³ody ale i skuteczny � od ro-
botnika do przewodnicz¹cego rady, tak
szybko.

- Nic szybko nie przychodzi, w moim
przypadku trwa³o to ponad 10 lat. W tym
czasie ukoñczy³em prawo na Uniwersytecie
im. Adama Mickiewicza w Poznaniu oraz
ekonomiê na Akademii Ekonomicznej we
Wroc³awiu. W poprzedniej kadencji by³em
jednym z najm³odszych radnych, a w ostat-
nich wyborach uzyska³em najwiêksze po-
parcie w naszym mie�cie. Pewnie dlatego za-
proponowano mi funkcjê Przewodnicz¹ce-
go Rady Miasta.

- Mo¿na wiêc powiedzieæ, ¿e nie jest pan
twardym, bezkompromisowym dzia³a-
czem PiS.

- Kiedy trzeba potrafiê byæ twardy i bez-
kompromisowy. Polityka jest jednak sztuk¹
kompromisu. Zawsze sta³em na stanowisku
ze warto rozmawiaæ i porozumieæ siê w imiê
wy¿szych celów. S¹ jednak warto�ci, których

nie mo¿na naginaæ.
- Co ma pan na my�li?
- Najwiêksz¹ zmor¹ Polaków jest korup-

cja. Uwa¿am, ¿e z tym zjawiskiem trzeba
bezwzglêdnie walczyæ i tutaj kompromis jest
nie dopuszczalny. Kolejn¹ spraw¹ jest bez-
pieczeñstwo obywateli.

Prawo i Sprawiedliwo�æ jest parti¹ zwy-
k³ych ludzi, jest ugrupowaniem, które chce
chroniæ w³a�nie takie osoby.

- Jest pan m³ody, ma dobr¹ pracê, dla-
czego chce byæ pan pos³em?

- Nasz region tego potrzebuje � jest pilna
potrzeba posiadania przedstawiciela w sej-
mie. Mam 33 lata ale juz spore do�wiadcze-
nie zawodowe. Posiadam zarówno przygo-
towanie teoretycznie jak i praktyczne aby
reprezentowaæ Zag³êbie Miedziowe w Par-
lamencie.

- Sejm, a co w sejmie? Czym siê bêdzie
pan zajmowa³?

- Chcia³bym pracowaæ w dwóch komi-
sjach: Skarbu Pañstwa oraz Samorz¹du Te-
rytorialnego.

- Dlaczego akurat w tych dwóch?
- Mam przygotowanie teoretyczne jak i

praktyczne aby zasiadaæ w tych komisjach.
KGHM jest najwiêksz¹ oraz najbardziej

znacz¹c¹ spó³ka, na któr¹ Skarb Pañstwa ma
olbrzymi wp³yw. KGHM daje prace wielu
tysi¹com ludzi Zag³êbia Miedziowego, dla-
tego chcia³bym mieæ wp³yw na jego losy.

Je¿eli chodzi o komisje samorz¹du tery-
torialnego to chcia³bym siê zaanga¿owaæ w
poszerzenie granic administracyjnych gmin
miejskich takich jak G³ogów i Lubin, w po-
dobnej sytuacji jest tez wiele innych miast
�redniej wielko�ci. Miasta te maja zbyt ma³o
terenu pod budownictwo czy inwestycje.
Poszerzenie granic na pewno spowoduje ich
wiêkszy rozwój oraz poprawi atrakcyjno�æ.

- Nasz region jest zale¿ny w du¿ej czê-
�ci od miedzi. W swoich materia³ach wy-
borczych pisze pan, ¿e jest przeciwnikiem
prywatyzacji KGHM.

- Pojawi³y siê takie wypowiedzi niektó-
rych polityków Platformy Obywatelskiej.
Uwa¿am ze Skarb Pañstwa nie powinien siê
wycofywaæ z tak strategicznej spó³ki jak¹ jest
KGHM. Kombinat jest mecenasem kultury
w Zag³êbiu Miedziowym, dofinansowuje
wiele imprez dziêki czemu tyle siê w naszym
regionie dzieje. Dziêki Grupie Kapita³owej
KGHM mamy wiele suk-
cesów w sporcie. Bez po-
mocy KGHM nie by³oby
to mo¿liwe. Poza tym
KGHM jest potentatem
�wiatowym dlatego nie
widzê sensu jego prywa-
tyzacji. W krajach Euro-
py Zachodniej spó³ki o
strategicznych znacze-
niu dla Skarbu Pañstwa
pozostaj¹ po jego kon-
trol¹.

- Wiem, ¿e jest pan ki-
bicem, chodzi pan na
mecze?

- Tak oczywi�cie,
ostatnio mia³em przy-
jemno�æ ogl¹dania ligi
mistrzów w wydaniu
Zag³êbia Lubin pi³karzy
rêcznych. Niestety Za-
g³êbie przegra³o, ale
mecz by³ bardzo wyrów-
nany. My�lê, ¿e gdyby
mecz rozgrywany by³ w
Lubinie wynik by³by
inny. Szkoda ze w Lubi-
nie nie ma hali na której
mo¿na by by³o rozgry-
waæ mecze tej rangi. Je-
stem przekonany ze nie-
d³ugo taka hala powsta-
nie.

- W materia³ach wy-
borczych pisze pan o
inwestycjach maj¹cych

poprawiæ komunikacjê w regionie.
- Dla Zag³êbia Miedziowego najwa¿niej-

sza jest trasa szybkiego ruchu S3, która po-
prawi komunikacje miedzy miastami nasze-
go regionu oraz pozwoli w krótkim czasie
dostaæ siê nad polskie morze. Bardzo wa¿ne
jest uruchomienie po³¹czenia kolejowego po-

Znam oczekiwania mieszkañców

Rados³aw Wojciech Pobol urodzi³
siê 11 sierpnia 1974 roku w G³ogo-
wie. Z wykszta³cenia prawnik i eko-
nomista, absolwent Uniwersytetu im.
Adama Mickiewicza w Poznaniu oraz
Akademii Ekonomicznej im O. Lange-
go we Wroc³awiu.

Od 1995 do 1997  przewodnicz¹cy
NSZZ Solidarno�æ w Jonckheere Pol-
ska Sp. z o.o. w G³ogowie. W roku
2000 zak³ada³ zwi¹zek zawodowy
NSZZ Solidarno�æ w Starostwie Po-
wiatowym w G³ogowie i zosta³ jego
przewodnicz¹cym, a¿ do roku 2006.
W latach 2006 - 2007 zastêpca prze-
wodnicz¹cego Rady Nadzorczej Pol-
Mied� Trans Sp. z o.o. w Lubinie.

W grudniu 2006 roku z³o¿y³ rezy-
gnacjê z funkcji przewodnicz¹cego
NSZZ �S� a w lutym 2007 z zastêpcy
przewodnicz¹cego RN, poniewa¿ zo-
sta³ wybrany na Sekretarza Powiatu
G³ogowskiego. Od 2002 roku jest rad-
nym Rady Miasta G³ogowa, a od 2006
roku jej przewodnicz¹cym.

miêdzy G³ogowem, Polkowicami i Lubinem.
Takie po³¹czenie zintegruje Zag³êbie Mie-
dziowe i zwiêkszy jego atrakcyjno�æ zarów-
no gospodarcz¹ jak i turystyczn¹. Wa¿na jest
równie¿ modernizacji po³¹czeñ kolejowych
pomiêdzy miastami naszego regionu ze sto-
lic¹ Dolnego �l¹ska.

Stanis³aw Tokarczuk, polityk, hi-
storyk, animator kultury, autor ksi¹-
¿ek o Lubinie i dzia³acz spo³eczny.
Od lat cz³onek Polskiego Stronnic-
twa Ludowego. W nadchodz¹cych
wyborach startuje do Sejmu z ramie-
nia PSL.

Cz³owiek dobrze znany z dzia³al-
no�ci na rzecz propagowania szero-
ko rozumianej kultury.

By³ pomys³odawc¹ i organizato-
rem s³awnego na �wiecie lubiñskie-
go Festiwalu Piosenki Francuskiej.
Za propagowanie tej piosenki Repu-
blika Francji przyzna³a mu order
Laurów Akademickich � jedno z naj-
wy¿szych odznaczeñ. Wcze�niej, bo
ju¿ w 1966 roku by³ cz³onkiem � za-
³o¿ycielem Towarzystwa Ziemi Lu-

biñskiej. Stowarzy-
szenie to stale roz-
wija formy edukacji
regionalnej naszych
�ma³ych ojczyzn� �
Lubina i okolicz-
nych wsi. Prezesuje
Familijnemu Stowa-
rzyszeniu Zbara-
¿an, które od 1991
roku organizuje
pielgrzymki kreso-
we. Jest te¿ wspó³-
organizatorem kil-
ku konferencji na-
ukowych po�wiêco-
nych Kresom, a za-
razem autorem i
wspó³autorem pu-
blikacji z dziejów
Ziem Wschodnich II
RP. Wkrótce w
¯arach uka¿e siê
kolejne opracowa-

nie na ten temat. Wraz z innymi Kre-
sowiakami odbudowa³ zabytkowy
Ko�ció³ w historycznym Zbara¿u w
Archidiecezji Lwowskiej, a jego re-
konsekracja odby³a siê w 2000 roku.
Pomaga tak¿e wielu Polakom z oko-
lic Trembowli i Buczacza w dawnym
województwie tarnopolskim.

Jego trzy podstawowe za³o¿enia
to doprowadzenie do partycypacji
bud¿etu pañstwa w budowie drogi
ekspresowej z Nowej Soli przez Lu-
bin (obwodnica po³udniowa). To
tak¿e udzia³ pañstwa w budowie
hali widowiskowo-sportowej na te-
renie O�rodka Sportu i Rekreacji
oraz zwiêkszenie atrakcyjno�ci lu-
biñskiej strefy ekonomicznej.

- Zale¿y mi na pozyskaniu �rod-
ków zewnêtrznych, w tym w³a�nie

z bud¿etu pañstwa, bo przecie¿ Lu-
bin i region wiêcej dot¹d wnios³y
�rodków do wspólnej polskiej kasy
ni¿ z niej skorzysta³y � mówi Stani-
s³aw Tokarczuk. � Te inwestycje s¹
ogromna szans¹ dla rozwoju nasze-
go miasta. Obwodnica umo¿liwi
dojazd do strefy ekonomicznej, co
zachêci do inwestowania na naszym
terenie. U³atwi równie¿ komunika-
cjê z innymi aglomeracjami, a co naj-
wa¿niejsze odci¹¿y ruch w centrum
miasta i znacznie zmniejszy uci¹¿li-
wo�æ dla mieszkañców Lubina.

Hala widowiskowo-sportowa to
kolejne wyzwanie, które musi byæ
wspó³finansowane przez pañstwo.
Dotychczasowi parlamentarzy�ci nie
zabiegali skutecznie o tê pomoc.

- Obiekt, na którym trenowaæ bêd¹
mistrzowie Polski to podstawa dla
naszego miasta � mówi. � Lubin to
Miasto Mistrzów i powinni�my zro-
biæ wszystko ¿eby te tytu³y utrzy-
maæ, a do tego niezbêdne s¹ obiek-
ty, w tym stadion, gdzie zawodnicy
bêd¹ mogli doskonaliæ swoje umie-
jêtno�ci i walczyæ z przeciwnikami
z pierwszych pozycji w tabelach.

Stanis³aw Tokarczuk walczy rów-
nie¿ o odzyskanie lubiñskiego o³ta-
rza �Za�niêcie Marii� z katedry we
Wroc³awiu.

- Do tego aby o³tarz powróci³ do
Lubina, czyli tam gdzie naprawdê
jest jego miejsce wystarczy decyzja
ministra � mówi Tokarczuk. � Po-
trzebna jest tylko konsekwencja w
dzia³aniu. O³tarz zabrano z Lubina
na zasadzie ratowania mienia ponie-
mieckiego, mimo, ¿e ten zabytek by³
tutaj przez 450 lat, a przez ostatnie
50 lat podziwiaj¹ go wroc³awianie.

W kampanii samorz¹dowej

sprzed dwóch lat Stanis³aw Tokar-
czuk podniós³ konieczno�æ objêcia
komunikacj¹ miejsk¹ okolicznych
wsi, na których lubinianie buduj¹
nowe domy. W³a�nie rozszerzono
zasiêg linii nr 2 do Gorzycy, ale na
wiosnê 2008 roku w Szklarach Gór-
nych oddane zostanie nowe osiedle
na ponad setk¹ domków. Tu te¿ zaj-
dzie konieczno�æ przed³u¿ania linii
nr 4, tak by wszyscy mieszkañcy
Szklar Górnych mieli ³¹czno�æ z Lu-
binem. To kolejny cel naszego kan-
dydata na pos³a.

Tokarczuk zamierza tak¿ê zainte-
resowaæ w³adze gmin i dysponen-
tów unijnych �rodków budow¹
�cie¿ki rowerowej z Lubina do Cho-
cianowa na dawnej trasie kolejowej
przez Szklary i Trzebnicê.

Kampania Stanis³awa Tokarczuka
to przede wszystkim spotkania i kon-
ferencje prasowe, ale równie¿ bezpo-
�redni kontakt z mieszkañcami.

- Odwo³ujê siê równie¿ do �rodo-
wiska studenckiego i ludzi, którzy
zwi¹zani s¹ ze mn¹ od lat, z którymi
je�dzimy na Kresy � mówi kandy-
dat na pos³a z ramienia PSL.

Stanis³aw Tokarczuk, dr nauk hu-
manistycznych ma 64 lata, jest ¿ona-
ty, ma dwójkê doros³ych dzieci. Jest
profesorem w Wy¿szej Szkole Me-
ned¿erskiej w Legnicy, st¹d te¿ za-
mierza wspomóc reaktywacjê Uni-
wersytetu Legnickiego, który istnia³
przez trzy lata od 1526 roku.

Polityk¹ interesuje siê od wielu lat,
w zasadzie od momentu kiedy
zacz¹³ pracowaæ zawodowo.

Stanis³aw Tokarczuk, kandydat
na pos³a do Sejmu RP. Lista PSL nr
10, pozycja nr 5.

Ewa Chojna

Miros³aw Gojd�, by³y prezes
spó³ki Interferie zosta³ dyscypli-
narnie zwolniony z pracy. Zarzu-
ca siê mu, ¿e dzia³a na szkodê tu-
rystycznej spó³ki. Stawia zarzuty
pope³nienia przestêpstwa, które-
go, jak twierdzi obecny zarz¹d, nie
by³o.

O sprawie pisali�my ju¿ w minio-
nym numerze. Miros³aw Gojd� z³o¿y³
doniesienie do prokuratury twier-
dz¹c, ¿e o�rodek Eldorado w �wi-
nouj�ciu przez Interferie zosta³ ku-
piony za 19 mln z³, podczas gdy on
sam, bêd¹c prezesem tej spó³ki, wy-
negocjowa³ cenê o 3 mln z³ ni¿sz¹.
W �rodê, 3 pa�dziernika, zosta³
zwolniony dyscyplinarnie. Powody
w uzasadnieniu s¹ dwa: z³o¿enie
doniesienia o pope³nieniu przez za-
rz¹d przestêpstwa, którego nie po-
pe³ni³ oraz po�wiadczenie niepraw-
dy w o�wiadczeniu, które stwierdza-
³o, ¿e Gojd� ma praktykê w organi-
zowaniu imprez turystycznych.

- Sytuacja, w której pracownik
spó³ki sk³ada doniesienie do proku-
ratury dotycz¹ce niegospodarno�ci
zarz¹du jest przecie¿ zupe³nie pato-
logiczna. Szczególnie je�li, doniesie-
nie nie ma jakichkolwiek podstaw w
rzeczywisto�ci. By³y prezes móg³ roz-
wi¹zaæ umowê o pracê równocze�nie
z decyzj¹ rady nadzorczej. Nie zrobi³
tego, pozosta³ pracownikiem spó³ki,
wobec czego obowi¹zuje go mini-
mum lojalno�ci wobec firmy. Dodat-
kowo, w trakcie rozmaitych kontroli
prowadzonych w naszej firmie, pod-
wa¿ono autentyczno�æ jednego z do-
kumentów z³o¿onych przez by³ego
prezesa. Tê sprawê jeste�my zobo-
wi¹zani skierowaæ do prokuratury -
wyja�nia Waldemar Czechowski -
Jamroziñski, obecny prezes Interferii.

- Oba zarzuty s¹ kuriozalne, s¹ to
zwyk³e oszczerstwa - Miros³aw Gojd�
odpiera zarzuty i znów t³umaczy
sprawê o�rodków w �winouj�ciu. -
Wynegocjowali�my cenê 15,2 mln za
dwa hotele trzygwiazdkowe (Atol i
Piast - od KS), które przynosi³y pra-
wie 1 mln z³ zysku rocznie. Opubli-
kowali�my co chcemy kupiæ, wszyst-
ko by³o jawnie. Nie wiem dlaczego
zrezygnowano z tego zakupu, który
wykazywa³ szybk¹ stopê zwrotu za-
inwestowanego kapita³u. W zamian
kupiono obiekt za 19 mln, poza
stref¹ sanatoryjn¹, którego g³ówny
budynek to ruina, badziew, w który
trzeba zainwestowaæ dodatkowo ok
40 mil z³, praktycznie nieczynny, bez
umów i klientów, na który nie by³o
nabywców.

Jako ripostê prezes Interferii wy-
ci¹ga zdjêcia, na których widaæ do-
bry stan o�rodka.  - O�rodek w �wi-
nouj�ciu zosta³ przejêty w czerwcu
tego roku - mówi Waldemar Cze-
chowski-Jamroziñski, prezes Interfe-
rii. - Od tamtego czasu dzia³a bez
przerwy. Organizowane s¹ tam ko-
lonie dla dzieci i turnusy rehabilita-
cyjne. Ludzie przyje¿d¿aj¹ tam na
wczasy.

Pikanterii sprawie dodaje kolejny
zarzut Gojdzia, dotycz¹cy kary na³o-
¿onej na spó³kê przez Pañstwow¹ In-
spekcjê Pracy. By³y prezes uwa¿a, ¿e
PIP na³o¿y³a karê w wys. 30 tys. z³
za sprawy pracownicze. Waldemar
Czechowski - Jamroziñski pokazuje
dwa protoko³y pokontrolne, w któ-
rych s¹ jedynie uwagi formalne.

Miros³aw Gojd� zapowiedzia³ te¿,
¿e od zwolnienia dyscyplinarnego
odwo³a siê w s¹dzie.

Katarzyna Stamb³owska

Turystyczne przepychankiGodny reprezentant
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Jacek Swakoñ, urodzony w
Czêstochowie, 44 lata. Kan-
dydat do Senatu z ramienia
Platformy Obywatelskiej.

 S³u¿y swoim do�wiadcze-
niem zdobytym w czasie, kie-
dy zasiada³ w ³awie posel-
skiej.

- Sytuacjê polityczn¹ oce-
niam nie na podstawie opinii

polityków, a poprzez kontak-
ty z lud�mi � mówi Swakoñ.
� Weryfikujê, oceniam. Po-
magam je¿eli mogê. To czy
cz³owiek jest przyzwoity nie
zale¿y od tego do jakiej par-
tii nale¿y, a naturaln¹ cech¹
cz³owieka jest uczciwo�æ.

Zrobi³em wiele, jednak
jeszcze wiêcej wyzwañ stoi
przede mn¹. Jako senator

Zakochany w Solidarno�ci
Ukoñczy³ Politechnikê Wro-

c³awsk¹ na kierunku elektrycz-
nym.

Lubi s³uchaæ muzyki, od nut
klasycznych po rytmy lat �80.

W latach m³odo�ci by³ cz³on-
kiem zespo³u �MKS Postulat�.

Jak sam mówi o sobie � Za-
kocha³ siê w Solidarno�ci�.

Nale¿a³ do Niezale¿nego Sto-
warzyszenia Studenckiego.
Dzia³a³ w podziemiu, by³ wspó³-
twórc¹ i redaktorem gazetki
podziemnej �Na Indeksie�.

Bra³ udzia³ w strajku stu-
denckim, uczestniczy³ w wyda-
rzeniach, które rozegra³y siê w
centrum Lubina w sierpniu
1982 roku. By³ �wiadkiem po-
strzelenia Micha³a Adamowi-
cza, jednej z ofiar Zbrodni Lu-
biñskiej.

- To tylko wzmocni³o moje
przekonanie o tym, ¿e PRL na-
le¿y zwalczaæ wszelkimi poko-
jowymi sposobami � mówi
Swakoñ. � Wtedy nikomu z nas
siê nie �ni³o, ¿e demokracja
wróci do Polski.

Jacek Swakoñ
kandydat na
senatora RP

chcê pilnowaæ ustaw uchwa-
lanych przez Sejm. Senat to
ostatnie miejsce gdzie mo¿na
naprawiæ b³êdy. Do�wiad-

czenie zdobywane latami w
roli pos³a Rzeczpospolitej
pozwoli mi w porê reagowaæ,
a znajomo�æ procedur z wy-

przedzeniem zauwa¿yæ zbli-
¿aj¹ce siê problemy i zagro-
¿enia.

Nie zgadzam siê z sytuacj¹,
któr¹ mo¿emy ogl¹daæ na co
dzieñ. Teraz spo³eczeñstwo
zosta³o postawione w roli
ogl¹daj¹cego mecz. Ludzie
kibicuj¹ albo jednej, albo dru-
giej stronie, a nic z tego nie
wynika. Jednak ¿ycie to nie
mecz, a na dzisiejszej scenie
politycznej po prostu braku-
je cz³owieka.

red

- To czy cz³owiek jest przyzwoity nie
zale¿y od tego do jakiej partii nale¿y,
a naturaln¹ cech¹ cz³owieka jest
uczciwo�æ.

- Zrobi³em wiele, jednak jeszcze
wiêcej wyzwañ stoi przede mn¹.
Senat to ostatnie miejsce gdzie mo¿na
naprawiæ b³êdy

- PRL nale¿y zwalczaæ wszelkimi
pokojowymi sposobami � mówi
Swakoñ. � Kiedy� nikomu z nas siê nie
�ni³o, ¿e demokracja wróci do Polski.
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Spadaj¹ce bezrobocie
cieszy wszystkich. Jednak
wiêkszo�æ ludzi zdaje sobie
sprawê z tego, ¿e obni¿a-
j¹ca siê ca³y czas liczba
osób bezrobotnych to nie
wynik tworzenia nowych
miejsc pracy, ani te¿ rozwo-
ju dotychczasowych zak³a-
dów, a jedynie zmniejsza-
j¹ca siê liczba bezrobot-
nych, którzy coraz czê�ciej
decyduj¹ siê na pracê poza
granicami naszego kraju.

M³odzi ludzie wyje¿d¿aj¹ za pie-
niêdzmi na studia, by zarobiæ na
mieszkanie, od³o¿yæ trochê gotówki,
by potem móc przez kilka miesiêcy
cieszyæ siê nimi w Polsce. Nikt nie
chce pracowaæ za tak zwane �mar-
ne grosze�, a wbrew pozorom w
Polsce nie brakuje miejsc pracy.

Równie¿ w Lubinie pracodawcy
poszukuj¹ pracowników i zgodnie
twierdz¹, ¿e z dnia na dzieñ jest ich
coraz mniej.

Korzystaj¹ z okazji ró¿nych tar-
gów pracy, reklam, czy szkoleñ.
Wszelkimi sposobami staraj¹ siê
przekonaæ potencjalnych pracowni-
ków, ¿e jednak warto spróbowaæ

znale�æ pracê tu, na miejscu. Liczy
siê tylko zaanga¿owanie, chêæ do

pracy i doskonalenie siebie w tym co
siê robi.

Innym problemem jest z³y wize-
runek i pewnego
rodzaju stereoty-
py, z którym nie-
które firmy walcz¹
na co dzieñ. Jedn¹
z takich firm jest
M c D o n a l d � s .
Wbrew pozorom
pracownicy re-
stauracji nie na-
rzekaj¹ ani na za-
robki, ani na ciê¿k¹ pracê, ani te¿ na
atmosferê w firmie.

- To praca bardzo fajna i na luzie.
Mamy kontakt z m³odzie¿¹ i z lud�-
mi starszymi. Przychodz¹ do nas
studenci dzienni, którzy dorabiaj¹
sobie po zajêciach � mówi Anna Plu-

ta, zastêpca kierownika restauracji.
- Nigdy nie ma problemu z u³o¿e-
niem grafiku godzin pracy. Ka¿dy
ma dostêp do szkoleñ. Mo¿e liczyæ
na awans, oczywi�cie je¿eli wyka¿e
chêci do pracy.

W McDonaldsie pracê zaczynamy
od tak zwanego podstawowego pra-

Kilka tysiêcy absolwentów II Li-
ceum Ogólnokszta³c¹cego w Lubi-
nie nie doczeka siê w tym roku spo-
tkania z okazji obchodów 20-lecia
powstania szko³y.

II LO w Lubinie obchodzi w tym
roku dwudziest¹ rocznicê powsta-
nia. Wielu absolwentów oczekiwa-
³o z tej okazji uroczysto�ci, na któ-
rej mogliby spotkaæ siê z przyjació³-
mi ze szkolnej ³awki, a tym samym
uczciæ istnienie placówki. Obcho-
dów jednak nie bêdzie.

- Jako nowa dyrekcja stanêli�my
przed trudn¹ sytuacj¹- powiedzia-
³a nam Emanuela Garnowska, wi-
cedyrektor II LO w Lubinie. � Po-
przednia dyrekcja przygotowywa-
³a siê do obchodów, w tym celu
powo³any zosta³ nawet specjalny
komitet przygotowuj¹cy imprezê,
jednak ze wzglêdu na zmiany per-
sonalne w naszej placówce, zosta³
on rozwi¹zany na prze³omie kwiet-
nia i maja. Nowa pani dyrektor ob-
jê³a swoje stanowisko 1 wrze�nia,
kiedy nie by³o ju¿ czasu na przy-
gotowanie spotkania, pozyskanie
sponsorów.

Zdaniem pani wicedyrektor
szko³a przygotowywa³a siê do uro-
czystych obchodów 20-lecia swoje-
go istnienia. � Szykowali�my siê,
ale nic z tego nie wysz³o- mówi³a

chc¹ j¹ zmieniæ. Na targach jest du¿o
osób m³odych, co potwierdza, ¿e s¹
zainteresowani swoj¹ karier¹ i roz-
wojem zawodowym.

W dwóch salach swoje oferty pra-
cy przedstawia kilkunastu praco-
dawców, ponadto zainteresowa-

niem ciesz¹ siê tak¿e oferty szkoleñ
czy kursów dokszta³caj¹cych.

� Zapraszamy wszystkich chêt-
nych do udzia³u w kursach kszta³-
cenia i doskonalenia zawodowego,
umo¿liwiaj¹cych zmianê zatrudnie-
nia, a przede wszystkim kszta³cenia
siê - t³umaczy Jolanta Zalewska z lu-
biñskiej UZZM. - Dostosowujemy
program studiów na potrzeby pra-

codawców, gdy¿ narzêdziem pracy
jest przede wszystkim wykszta³ce-
nie.

Zdecydowanym zainteresowa-
niem ciesz¹ siê jednak punkty umo¿-
liwiaj¹ce podjêcie pracy.

Pracodawcy maj¹ sprecyzowane
cele i wiedz¹ jakich pracowników
poszukuj¹ do swoich zespo³ów.

- Poszukujemy osób na stanowi-
sko pracownika restauracji, praca
kasjer-sprzedawca, hostessa, praca
nocna, pracownik na kuchni- mówi¹
przedstawiciele firmy Mc� Donalds.
-Zainteresowanie jest spore, ludzie
przede wszystkim bior¹ ulotki, py-
taj¹, wype³niaj¹ kwestionariusz oso-
bowy, który mog¹ zostawiæ lub
przynie�æ bezpo�rednio do restaura-
cji.

Chêtnych do pracy poszukuje tak-
¿e lubiñska firma PeBeKa.

- Mamy do zaoferowania pracê
dla mê¿czyzn - podaj¹ Ma³gorzata
Uczkowksa i Andrzej Rutkiewicz,
przedstawiciele firmy PeBeka. � Jest
to praca pod ziemi¹. Poszukujemy
operatorów maszyn ciê¿kich, ewen-
tualnie absolwentów uczelni tech-
nicznych, górników, elektryków. Je-
ste�my znan¹ na rynku firm¹ gór-
nicz¹, dlatego proponowane przez
nas oferty pracy ciesz¹ siê du¿ym
zainteresowaniem. Przyjmujemy
podania i rozdajemy swoje namiary
osobom, które chc¹ w domu prze-
my�leæ nasze propozycje.

cownika, który stoi na kasie, pracuje
w kuchni i sprz¹ta sale. Jednak to nie
znaczy, ¿e instruktorzy, czy kierow-

nicy nie pracuj¹ w kuchni � wszyst-
ko zale¿y od natê¿enia ruchu w re-
stauracji. W momencie kiedy dany
pracownik pozna ju¿ wszystkie sta-
nowiska i zaliczy szkolenia z po-
szczególnych rewirów, chce praco-
waæ, chce co� daæ od siebie brany jest

pod uwagê w awansie na stanowi-
sko instruktora. Instruktorzy s¹ od-
powiedzialni za poszczególne obsza-
ry, albo za kuchniê, albo za kasy. Z
instruktora jest o wiele ³atwiej siê
wybiæ ni¿ ze zwyk³ego pracownika,
potem zostaje siê kierownikiem
zmiany, tak zwanym managerem.

- W McDonald�s pracuje ju¿ pra-
wie 9 lat � mówi Anna Motyl, in-
struktor - Jestem zadowolona. Przez
dwa lata zrobi³am sobie przerwê i
jednak wróci³am tutaj. Pasuje mi at-
mosfera i grafik godzin pracy.

W restauracjach typu McDonald�s
codziennie przewija siê setki klien-
tów. Nie ka¿demu pracownikowi to
pasuje.

- Opinia jest opini¹ � mówi Anna

Motyl. � Nie wiem czemu tak jest.
Praca nie jest lekka, szczególnie w
godzinach szczytu jednak ka¿dy ma

swoje obowi¹zki i
robi to co do nie-
go nale¿y. Na
pewno nie wraca-
³abym po dwóch
latach przerwy
gdyby mi tu by³o
�le.

- Nie jest �le �
mówi Jolanta Ki-
siel, pracownik

kuchni. � Tylko jak przyjad¹ na przy-
k³ad wycieczki to robi siê zawrót g³o-
wy. Wszystko zale¿y od tego jak kto�
pracuje i czy chce pracowaæ. M³odzi
ludzie nie maj¹ rozeznania jak wy-
gl¹da sytuacja w innych firmach.
Dlatego czêsto twierdz¹, ¿e tu jest
naprawdê ciê¿ko.

W McDonald�s pracownik na po-
cz¹tku zarabia 6 z³otych brutto. Do
tego dochodzi ekwiwalent ubranio-
wy i premie za zaanga¿owanie.

- Nie wiem czemu o takich restau-
racjach kr¹¿¹ niepochlebne opinie �
mówi £ukasz Kubicki, kierownik re-
stauracji. � Zarobki s¹ wy¿sze ni¿ w
innych zak³adach pracy, a praca nie
jest wcale trudniejsza. Wystarczy
chcieæ.

Marek Baraniecki, w³a�ciciel lu-
biñskiej restauracji McDonald�s
chwali sobie szczególn¹ atmosferê w
firmie.

- Staramy siê aby praca by³a przy-
jemna, atmosfera rodzinna bo w
koñcu jedn¹ trzeci¹ ¿ycia spêdzamy
w pracy � mówi Marek Baraniecki.
� Nie zmienia to faktu, ¿e trzeba byæ
sumiennym, szybko ucz¹cym siê i
oczywi�cie pracowitym. A postrze-
ganie naszych restauracji jako tych,
które p³ac¹ ma³o, wymagaj¹ du¿o i
w których praca jest bardzo ciê¿ka
to po prostu stereotyp.

Jak widaæ na w³asnej skórze naj-
lepiej przekonaæ siê jak wygl¹da pra-
ca w restauracjach McDonald�s. Jed-

Walka ze stereotypami

Dziesi¹tki lubinian odwiedzi³o I
Lubiñskie Targi Pracy. Zorganizowa-
no je z my�l¹ o bezrobotnych i po-
szukuj¹cych pracy, a tak¿e wszyst-
kich zainteresowanych odnalezie-
niem nowych �cie¿ek kariery
zawodowej.

- Mieli�my nadziejê, ¿e frekwen-
cja dopisze, ale liczba osób zaintere-
sowanych przeros³a chyba nasze
oczekiwania- powiedzia³a nam Ka-
tarzyna Butkiewicz, organizator. �
Jeste�my bardzo zadowoleni, ¿e
przysz³o tak wiele ludzi, bo jest to
�wiadectwo tego, ¿e dotarli�my do
du¿ej ilo�ci osób bezrobotnych po-
szukuj¹cych pracy lub tych, którzy

Garnowska. � Pamiêtamy o roczni-
cy, ale w tym roku nie bêdziemy
jej obchodziæ.

Rekompensat¹ dla zawiedzio-
nych absolwentów maj¹ byæ hucz-
ne obchody 25-lecia istnienia pla-
cówki.

- Z tej okazji planujemy nadaæ
naszej szkole imiê i zorganizowaæ
du¿¹ imprezê dla naszych absol-
wentów- powiedzia³a Garnowska.

Byli uczniowie s¹ jednak niepo-
cieszeni.

- Wygl¹da na to, ¿e szko³a po-
ch³oniêta konfliktem o kierowanie
placówk¹, zupe³nie �odpu�ci³a� te-
mat - uwa¿a Bogus³aw Milka, ab-
solwent II LO. - A to szkoda wiel-
ka! Kilka tysiêcy absolwentów z
niecierpliwo�ci¹ czeka³o na ten
moment... i chyba siê nie doczeka.

Dziesiêæ lat temu obchody istnie-
nia placówki przygotowane zosta-
³y do�æ hucznie i zgromadzi³y licz-
ne grono absolwentów. W tym
roku potencjalnych uczestników
jest a¿ dwa razy wiêcej, gdy¿ do-
sz³o kolejnych dziesiêæ roczników.
Ich spotkanie nie dojdzie jednak do
skutku. Jedyna nadzieja, ¿e w ci¹-
gu najbli¿szych piêciu lat sytuacja
wewn¹trz II LO nieco siê uspokoi i
absolwenci bêd¹ mieli mo¿liwo�æ
spotkania po latach.

Mariola Samoticha

Pracodawcy - pracownikom

Anna Pluta,
zastêpca kierownika

- To praca bardzo fajna i na
luzie. Mamy kontakt z m³o-
dzie¿¹ i z lud�mi starszymi,
przychodz¹ studenci, którzy
sobie dorabiaj¹
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Bezrobotni odwiedzaj¹cy targi
maj¹ ró¿ne cele. Poszukiwana jest
praca w handlu, w bran¿y zawodo-
wej czy w administracji.

- Chcia³abym podj¹æ pracê w dzia-
le odzie¿owym lub spo¿ywczym, w
du¿ym, mi³ym gronie pracowników
- mówi Agnieszka Samoticha. - Pra-
codawcy podaj¹ szczegó³y dotycz¹-
ce posiadanych ofert pracy, jest wie-
le propozycji, które mnie interesuj¹
i my�lê, ¿e mogê znale�æ tu dla sie-
bie co� ciekawego.

- Szukam pracy w bran¿y odzie-
¿owej - mówi³a Maryla Kowalska. �
Nie jestem jednak pewna, czy uda mi
siê co� znale�æ ze wzglêdu na mój
wiek, bowiem jestem oko³o piêædzie-
si¹tki. Przysz³am jednak na targi z
zamiarem znalezienia ciekawej ofer-
ty.

- Interesuje mnie przede wszyst-
kim praca biurowa, administracja,
ewentualnie co� zwi¹zanego z infor-
matyk¹ - podkre�la £ukasz Drozd.
� Znalaz³em ju¿ kilka ciekawych
ofert, jednak uwa¿am, ¿e mog³oby
byæ ich wiêcej. Zdecydowanie po-
chwalam jednak pomys³ zorganizo-
wania samych targów.

Ze wzglêdu na du¿e zaintereso-
wanie organizatorzy zapowiadaj¹
ju¿, ¿e Lubiñskie Targi Pracy stan¹
siê imprez¹ cykliczn¹, która na sta³e
wpisze siê w kalendarz lubiñskich
spotkañ.

Mariola Samoticha
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A absolwentom
smutno

£ukasz Kubicki,
kierownik restauracji

- Nie wiem czemu o takich
restauracjach kr¹¿¹
niepochlebne opinie. Zarobki
s¹ wy¿sze ni¿ w innych
zak³adach pracy.
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Marek Baraniecki,
w³a�ciciel reastauracji

- Postrzeganie naszych
restauracji jako tych, które
p³ac¹ ma³o, wymagaj¹ du¿o,
i w których praca jest bardzo
ciê¿ka to po prostu stereotyp.
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Jolanta Kisiel,
pracownik kuchni

- Nie jest �le tylko jak
przyjad¹ wycieczki to robi siê
zawrót g³owy. Wszystko
zale¿y od tego jak kto�
pracuje i czy chce pracowaæ
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nak wybieraj¹c zak³ad pracy trzeba
sobie zdaæ sprawê z tego, ¿e ¿aden

pracodawca nie zap³aci nam za nie-
wykonan¹ lub �le wykonan¹ pracê.
A ¿eby dostawaæ awans, premiê lub

podwy¿kê pensji trzeba w ka¿dym
zak³adzie wykazaæ siê pracowito-

�ci¹, dobrymi chêciami i sumienno-
�ci¹, bez wzglêdu na to jakie logo
widnieje na szyldzie zak³adu.

Ewa Chojna
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U¿yteczny dla pañstwa i narodu, do�wiad-
czony pose³, zaanga¿owany parlamentarzy-
sta, nie dla niego dyscyplina klubowa � tak
mówi o sobie pose³ Piotr Cubulski. Ju¿ po
raz drugi kandyduje w wyborach do Sejmu.
Tym razem z ramienia Prawa i Sprawiedli-
wo�ci.

- Nauczy³em siê wielu rzeczy w parlamen-
cie. Doskonale zdajê sobie sprawê z tego, co
musi robiæ pose³. Pose³ stanowi prawo i do
tego musi byæ odpowiednio przygotowany.
Pierwsz¹ rzecz¹ jak¹ chcia³bym zrobiæ je¿eli
dostanê siê do Sejmu jest zorganizowanie
szkoleñ dla pos³ów z prawa legislacyjnego
� mówi Piotr Cybulski.

Piotr Cybulski, jest pos³em wiernym wy-
borcom a nie partiom. Z tego w³a�nie powo-
du przeniós³ siê do Prawa i Sprawiedliwo-
�ci, partii, która wed³ug Piotra Cybulskiego
jest najbli¿sza zwyk³emu cz³owiekowi.

O Piotrze Cybulskim zrobi³o siê g³o�no w
kwestii le�niczówki, w której mieszka³ po-
mimo tego, ¿e w 2005 roku rozwi¹za³ umo-
wê o pracê z nadle�nictwem, a jak siê teraz
okazuje nie on jest winowajc¹.

- Z dniem 1 pa�dziernika podpisa³em
umowê na mieszkanie z nadle�niczym �
mówi Piotr Cybulski.- Ju¿ ponad rok temu
Dyrektor Generalny Lasów Pañstwowych
zobowi¹za³ obecnego nadle�niczego do roz-

wi¹zania tej kwestii, jednak bez rezulta-
tu.  Problem za³atwi³o dopiero pismo

pana dyrektora z dnia 13 wrze�nia
br., w którym wyja�ni³ nadle-

�niczemu, ¿e zgodnie z
obowi¹zuj¹cymi prze-

pisami mam prawo
do zamieszka-

nia. Ponad to
pan dy-

r e k t o r

podkre�li³ mój wk³ad i wysi³ek w³o¿ony w
pracê zawodow¹ i parlamentarn¹ na rzecz
Lasów Pañstwowych, któr¹, jak napisa³ wy-
konujê kosztem  ¿ycia rodzinnego. Uwa¿am,
¿e jest to temat zastêpczy jakich jest wiele w
tej kampanii wyborczej. S¹dzê, ¿e do tema-
tów zastêpczych uciekaj¹ siê kandydaci nie
maj¹cy nic do zaoferowania wyborcom. Ja
prezentujê merytoryczne argumenty i kon-
kretne dzia³ania, jakich dokona³em i planu-
jê dokonaæ - dodaje pose³ PiS.

Znany z walki o ochronê �rodowiska na-
turalnego w Zag³êbiu Miedziowym Piotr
Cybulski ma kilka podstawowych za³o¿eñ,
które chce zrealizowaæ po wygraniu wybo-
rów.

Pierwsze z nich to budowa drogi ekspre-
sowej S3, dla której wy³ama³ siê z dyscypli-
ny klubowej i g³osowa³ za jej budow¹.

- Teraz s¹ realne przes³anki ku temu, ¿eby
ta droga powsta³a � mówi pose³. - To ju¿ nie
s¹ obietnice wyborcze. To bardzo wa¿ne
przedsiêwziêcie dla regionu Zag³êbia Mie-
dziowego.

Obok trasy S3 pose³ Piotr Cybulski bêdzie
zabiega³ o budowê hali widowiskowo-spor-
towej na terenie lubiñskiego O�rodka Spor-
tu i Rekreacji.

- Hala to jeden z elementów infrastruktu-
ry sportowej � t³umaczy Cybulski. � Bêdzie
s³u¿yæ nie tylko zawodnikom. Bêd¹ tam or-
ganizowane ró¿norakie imprezy dla miesz-
kañców Lubina i okolicznych miejscowo�ci.
Ze swojej strony u¿ywam wszystkich mo¿-
liwych dróg by wspomóc prezydenta Rober-
ta Raczyñskiego w doprowadzeniu tej inwe-
stycji do koñca. Z drugiej strony pomys³ bu-
dowy hali widowiskowo-sportowej przy sta-
dionie jest z³ym rozwi¹zaniem, któremu
przeciwni s¹ sami zainteresowani, czyli ki-
bice i w³adze Zag³êbia. W tej kwestii nie
mo¿na i�æ nawet na kompromis. Hala za-
miast boiska pomocniczego dla zawodników
trenuj¹cych pi³kê no¿n¹ mo¿e zniweczyæ
plany udzia³u Lubina w Euro 2012, a do tego
zabierze siê miesjce treningów dla m³od-
szych roczników dru¿yn pi³ki no¿nej.

W naszej rozmowie z pos³em Cybulskim
pojawi³a siê równie¿ kwestia dalszej prywa-
tyzacji KGHM.

- Adam Szejnfeld wcale nie ¿artowa³ mó-
wi¹c o tym, ¿e Platforma Obywatelska po
wygranych wyborach sprywatyzuje KGHM
� mówi Cybulski. � To nie jest cz³owiek, któ-
ry rzuca s³owa na wiatr. I je¿eli PO faktycz-
nie wygra, to Szejnfeld zrobi wszystko, ¿eby
swoje s³owa wprowadziæ w czyn. Moim zda-
niem KGHM to zbyt wielkie i ogólnonaro-
dowe bogactwo, by oddaæ je w rêce kilku lub
kilkunastu osób. Liberalizm w KGHM do-
prowadzi do zwolnieñ setek ludzi, którzy
utrac¹ czêsto jedynie �ród³o utrzymania sie-
bie i swoich rodzin, a w ¿yciu nie ma chyba
nic gorszego dla cz³owieka jak byæ bez pra-
cy, dlatego te¿ kategorycznie sprzeciwiam
siê dalszej prywatyzacji KGHM.

Kolejnym wa¿nym punktem w kampanii
Piotra Cybulskiego jest uzmys³owienie lu-
dziom dobrodziejstw p³yn¹cych z korzysta-
nia z odnawialnych �róde³ energii.

- Chcia³bym popracowaæ nad geotermi¹.
Przekonaæ ludzi do tego, ¿e nied³ugo bêdzie
to ju¿ podstaw¹ do funkcjonowania, ¿e mu-
simy dbaæ o nasze �rodowisko naturalne i
korzystaæ z tego co natura nam oferuje. Je-
¿eli nie zainteresujemy siê tym bli¿ej, nie
zrobimy kroku w tym kierunku to zmian
klimatycznych i tego co ze sob¹ nios¹ nie uda
nam siê ju¿ odwróciæ � przestrzega Piotr
Cybulski. - Nasz kraj w 80 procentach le¿y
na z³o¿ach geotermalnych. Mamy trzy tysi¹-
ce odwiertów w Polsce. W projekcie ustawy
o geotermii jest zapis o tym, ¿e chcemy te
odwierty przekazaæ gminom, po to, ¿eby w
koñcu znalaz³ siê gospodarz tych �róde³. To
jest tania i czysta energia. Mieszkañcy bêd¹
mogli p³aciæ zdecydowanie mniejsze pieni¹-
dze za ogrzewanie i ciep³¹ wodê, a dodat-
kowo mo¿e to pomóc w przyci¹gniêciu tu-
rystów do naszego regionu, tak jak to robi¹
s¹siednie kraje.

Piotr Cybulski, pose³ Prawa i Sprawiedliwo�ci, 52 lata,
¿onaty, trójka doros³ych dzieci.

Pose³ najbli¿szy cz³owiekowi

Kampania wyborcza w toku. Gdy
wiêkszo�æ kandydatów do ³awy po-
selskiej zabiega o g³osy, ma³o który
z nich my�li o pomocy innym. A prze-
cie¿ na tym polega reprezentacja
poselska, ¿eby kilka wybranych osób
z naszego regionu reprezentowa³o
spo³eczeñstwo, a przede wszystkim
¿eby s³u¿yli pomoc¹ tym, którzy po-
trzebuj¹ ich wsparcia. Na tle innych
kandydatów wyró¿nia siê pose³ PSL-
u Tadeusz Samborski. Jako jedyny
odpowiedzia³ na apel Lubiñskiego
hospicjum i przekaza³ na aukcjê
czê�æ swojej kolekcji  historycznych
gazet.

- Mam nadziejê, ¿e z licytacji
uzbiera siê kwota, za która bêdzie
mo¿na kupiæ cyfrowy aparat, na któ-
rym tak bardzo wszystkim zale¿y.
Ludzie z hospicjum tak szybko od-
chodz¹, a pami¹tkowa fotografia
mog³aby upamiêtniæ ich chwile spê-
dzone razem.  Zostawiæ po sobie
pami¹tkê i wspomnienie � mówi
Samborski

Tadeusz Samborski ju¿ wielo-
krotnie przekazywa³ egzempla-
rze  swoich gazet na szczytne
cele. W ten sposób powiêkszo-
no zbiory Muzeum Juliusza
S³owackiego w Krzemieñcu na
Ukrainie. Sam urodzi³ siê na
Kresach Wschodnich, w
ch³opskiej rodzinie, z której
wyniós³ ogromne przywi¹-
zanie do tradycji. Od lat
utrzymuje o¿ywione kontak-

ty z Polakami skupionymi w stowa-
rzyszeniach dzia³aj¹cych na Ukra-
inie, Bia³orusi i Litwie, a tak¿e z du-
chownymi nios¹cy-
mi im pos³ugê
religijn¹. Sam-
borski to tak¿e
mi³o�nik i go-
r¹cy orêdow-
nik rodzimej i
kresowej kul-
tury ludowej.
Znany jest z
licznych inicja-
tyw organizo-
wania i rozwija-
nia edukacji
r o l n i -

Licytacja
dla  hospicjum

Sukcesem zakoñczy³a siê niedziel-
na kwesta na rzecz lubiñskiego ho-
spicjum. £¹cznie zbiórka w 6 ko�cio-
³ach przynios³a 17 tysiêcy z³otych.

W minion¹ niedzielê blisko 40
wolontariuszy przeprowadzi³o akcjê
zbiórki pieniêdzy na doposa¿enie
Hospicjum Stacjonarnego w Lubinie.
W sumie zebrano kwotê 17 tysiêcy
z³otych.

-Spodziewa³am siê du¿o mniejszej
kwoty- powiedzia³a nam dr Ma³go-
rzata Paluch, ordynator lubiñskiego
hospicjum. � Zdarza³o siê nawet, ¿e
niektórzy �miali siê ze mnie, kiedy
mówi³am, ¿e bêdê szczê�liwa, jak w
ka¿dej puszcze na zakoñczenie kwe-
sty bêdzie po 100 z³otych.

By³o 13 puszek tej niedzieli, czyli
w sumie liczy³am na 1300 z³otych.

Organizatorzy s¹ zaskoczeni za-

koñczeniem kwesty. Do wolontariu-
szy podchodzili ludzie w ró¿nym
wieku, którzy chêtnie uczestniczyli
w akcji zbiórki pieniêdzy. W pusz-
kach znalaz³y siê nawet banknoty
stuz³otowe.

- Jestem bardzo wdziêczna i wzru-
szona t¹ pomoc¹, bo nie spodziewa-
³am siê, ¿e bêdzie tak du¿y odzew
ze strony mieszkañców Lubina.

W zbiórce pomagali równie¿ ksiê-
¿a, którzy tydzieñ wcze�niej zapo-
wiedzieli kwestê w og³oszeniach
duszpasterskich, a w trakcie mszy
czytali parê s³ów o hospicjum, za-
twierdzone przez ksiê¿y dziekanów
z Lubina.

Druga czê�æ kwesty zosta³a zapla-
nowana na 28 pa�dziernika. Odbê-
dzie siê ona w du¿ym i w ma³ym
ko�ciele. Po jej zakoñczeniu dyrek-
cja hospicjum podejmie decyzje od-

no�nie doposa¿enia szpitala.
Przypomnijmy. Lubiñskie hospi-

cjum funkcjonuje ju¿ dwa lata. Pla-
cówka przyjmuje chorych na nowo-
twory, nawet spoza powiatu lubiñ-
skiego. G³ównym celem dzia³ania
hospicjum jest poprawa jako�ci ¿ycia
chorych z rozpoznanym nowotwo-
rem w zakresie zwalczania bólu, le-
czenia objawów, pielêgnacji oraz
skutecznego ³agodzenia cierpienia
psychicznego i duchowego. W ho-
spicjum jest 6 dwuosobowych, kom-
fortowo wyposa¿onych pokojów.
Potrzeby palcówki s¹ jednak ogrom-
ne. Z tego wzglêdu hospicjum zade-
cydowa³o o przeprowadzeniu kwe-
sty, maj¹cej doposa¿yæ placówkê w
drewniane ³ó¿ka na pilota, które po-
prawi³yby komfort pacjentów oraz
w szafki przy³ó¿kowe ze stolikami.

Mariola Samoticha

Sukces niedzielnej kwesty
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ków, w sposób, który umo¿liwi im
jak najlepsze korzystanie z szans, ja-
kie niesie integracja europejska.
Cz³owiek, który zawsze jest w�ród

ludzi i z lud�mi, co potwierdza
swoj¹ czêst¹ obecno�ci¹ w

miastach i wsiach legnic-
kich i jeleniogórskich. Po-

maga absolwentom
uczelni wy¿szych, któ-
rym trudniej jest zdobyæ
zatrudnienie. W najbli¿-
szych wyborach parla-
mentarnych kandyduje
do Sejmu z ramienia

Polskiego Stron-
nictwa Ludo-

wego.
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Trener Zenon £akomy powo-
³a³ zawodniczki na konsultacjê
szkoleniow¹ w Chorzowie, przy-
gotowuj¹c¹ do fina³ów M� Fran-
cja 2007.

Z Chorzowa Polki udadz¹ siê na
kolejn¹ konsultacjê do Piotrkowa
Trybunalskiego a stamt¹d bezpo-
�rednio do Rotterdamu na miê-
dzynarodowy turniej, który odbê-
dzie siê w dniach 18 - 21.10.2007.
W�ród powo³anych zawodniczek
znalaz³o siê a¿ 7 reprezentantek
Interferii Zag³êbia Lubin.

Powo³ania otrzyma³y: Sabina
Kubisztal, Agnieszka Jochymek,
Kaja Za³êczna, Klaudia Pielesz,
Aleksandra Jacek Aleksandra, El¿-
bieta Olszewska i Izabela Czarna.
W�ród zawodniczek rezerwowych
znalaz³a siê Joanna Obrusiewicz.

Zawodniczki powo³ane:
Kubisztal Sabina - MKS Interfe-

rie Zag³êbie Lubin; Jochymek
Agnieszka - MKS Interferie Zag³ê-
bie Lubin; Za³êczna Kaja - MKS
Interferie Zag³êbie Lubin; Pielesz
Klaudia - MKS Interferie Zag³êbie
Lubin; Jacek Aleksandra - MKS In-
terferie Zag³êbie Lubin; Czarna
Izabela - MKS Interferie Zag³êbie
Lubin; El¿bieta Olszewska - MKS

A¿ siedem
�Miedziowych�
na kadrê!

Interferie Zag³êbie Lubin, Majerek
Ma³gorzata - SPR Safo Lublin;
Chemicz Magdalena - SPR Safo
Lublin; Duran Katarzyna - SPR
Safo Lublin; Malczewska Dorota -
SPR Safo Lublin; Damiêcka Ewa -
SPR Safo Lublin; Polenz Kinga -
MKS Piotrcovia Piotrków Tr.;
Strza³kowska Hanna - MKS Piotr-
covia Piotrków Tr.; Kowalczyk
Beata - MKS Piotrcovia Piotrków
Tr.; Stachowska Monika - KS
£¹czpol Gdynia; Ca³u¿yñska Ka-
mila - KS £¹czpol Gdynia; Wila-
mowska Lucyna - AZS AWFiS Da-
blex Gdañsk; Sadowska Ma³gorza-
ta - AZS AWFiS Dablex Gdañsk;
Goraj Marta - KU AZS Politechni-
ka Koszaliñska; £¹cz Iwona - KU
AZS Politechnika Koszaliñska;
Gêga Marta - KS Finepharm Car-
los Jelenia Góra; Byzdra Kinga -
MKS Interferie Zag³êbie Lubin /
SMS Gliwice

Zawodniczki rezerwowe:
Rola Ma³gorzata - SPR Safo Lu-

blin; Tyda Agnieszka - SPR Safo
Lublin; Serwa Wioleta - AZS AW-
FiS Dablex Gdañsk; Sawicka Joan-
na - AZS AWFiS Dablex Gdañsk;
Obrusiewicz Joanna - MKS Inter-
ferie Zag³êbie Lubin.

LL

Kubot zagra³ w Tokio
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Turniej dla
mieszkañców
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Z okazji Dnia Bez Samochodu
Lubiñski Klub Rowerowy Biker
wraz z O�rodkiem Sportu i Rekre-
acji zorganizowa³ gry i zabawy dla
dzieci i m³odzie¿y. W ka¿dej z kon-
kurencji udzia³ wziê³o ok. 40 osób.
Impreza, która odby³a siê na tere-
nie rekreacyjny parku rozrywki za
PKS-em przyci¹gnê³a t³umy m³o-
dych mieszkañców Lubina.

Bieg przez hula-hop:
1. Paulina Wargacka, 2. Joanna
Gruñska, 3. Jacek Nied¿wiecki
Hokejowy tor przeszkód:
1. Micha³ Bejer, 2, Jacek Nied�wiec-
ki, 3. Grzegorz Miedwiecki
Wy�cig trójko³owcami:
1. Iwona �wi¹tek, 2. Pawe³ Sobipau

3. Marcin Popio³ek
Wy�cig mega-hulajnogami:
1. £ukasz Cierluk, 2. Micha³ Wojtkie-
wicz, 3. Damian Dziadowicz
Wy�cig rowerem Harley-Dawidson:
1. Sebastian Stachowiak, 2. Klau-
diusz Puszkaruk, 3. £ukasz Cierluk
Bieg przez skakankê:
1. Monika Rossa, 2. Monika Mura-
nowicz, 3. Ewa Gerlach
Toczenie jaja:
1. Dawid P³awiak, 2. Jacek Nie-
d�wiecki, 3. Micha³ Bejer
Pi³karski tor przeszkód:
1. Jakub Konecki, 2. Wojtek Bodzek
3. Andrzej Ajgner
Skakañce:
1. Monika Rossa, 2. Jacek Nied�wiec-
ki, 3. Monika Muranowicz

LL

£ u kasz wróci³ do gry po d³u¿szej
przerwie spowodowanej przygoto-
waniami do meczu Pucharu Davisa
przeciwko Maroko, który Polska wy-
gra³a, zapewniaj¹c sobie udzia³ w
rozgrywkach I Grupy. Nastêpnie lu-
biñskiemu tenisi�cie przydarzy³a siê
kontuzja, prze co musia³ pauzowaæ i
nie bra³ udzia³u w turniejach.

Kiedy najlepszy polski tenisista
wróci³ do zdrowia wzi¹³ udzia³ w
turnieju International Series Gold
(832 000$) w Tokio. W pierwszej run-
dzie Kubot zmierzy³ siê z reprezen-
tantem USA, Justinem Gimelstobem,
który zajmuje 677 miejsce w rankin-
gu ATP. Polak by³ zdecydowanym
faworytem spotkania, jednak pamiê-

ta³ o kwalifikacjach do Indian Wells,
gdzie przegra³ a Amerykaninem. I
tym razem lepszy okaza³ siê repre-
zentant USA, który wygra³ z Kubo-
tem 6/4, 7/5.

Na szczê�cie dla £ukasza turniej
siê dla niego jeszcze nie skoñczy³.
Para Kubot/Moodie niespodziewa-
nie pokona³a rozstawionych z nume-
rem 2 Butorac/Perry 1/6, 6/3, 10-7.

Przygodê z turniejem w Tokio lu-
binianin zakoñczy³ na æwieræfinale
debla. Po pokonaniu �wietnej pary
Butorac/Perry w kolejnej rundzie
Kubot i Moodie musieli ju¿ uznaæ
wy¿szo�æ duetu Kerr/Lindstedt,
przgrywaj¹c 2/6, 7/6, 7-10.
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Puchar Dyrektora
przyznany

Jaros³aw Ró¿ycki w kategorii
open, a tak¿e Andrzej Kijewski w
kategorii open + 45 zostali zwyciêz-
cami Otwartego Turnieju Tenisowe-
go o Puchar Dyrektora OSiR-u. W
grze podwójnej mê¿czyzn triumfo-
wali Jaros³aw Ró¿ycki i Janusz Ci-
choñski, natomiast w grze podwój-
nej kobiet najlepsze okaza³y siê Aga-
ta Sieczka i Bogumi³a Lasota. W su-
mie w turnieju  wziê³o udzia³ kilku-
dziesiêciu amatorów tenisa z Lubi-
na i okolic.

INOVA CUPRUM Lubin by³ Juven-
tur Wa³brzych. Lubinianie pokonali
jednego z faworytów II Ligi 3-1.

Zespo³owa gra gospodarzy, pomi-
mo tego, ¿e trener korzysta³ ze
wszystkich zawodników pozwoli³a
na spokojne wypunktowanie przy-
jezdnych. - Mamy nadziejê, ze w roz-
grywkach ligowych zespó³ bêdzie
prezentowa³ siê podobnie jak w
okresie przygotowawczym � mówi
Dariusz Biernat.
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Open: 1. Jaros³aw Ró¿ycki; 2. £ukasz
S³odyczka; 3. Piotr Krawczyk;
Open +45: 1. Andrzej Kijewski;
2. Krzysztof Wa�ko; 3. Edward Ja-
worski.
Gra podwójna mê¿czyzn: 1. Jaro-
s³aw Ró¿ycki-Janusz Cichoñski;
2. Edward Jaworski-Andrzej Iszczu-
kiewicz; 3. Krzysztof Wa�ko-W³odzi-
mierz Pañkowski.
Gra podwójna kobiet:
1. Agata Sieczka-Bogumi³a Lasota;
2. El¿bieta Niebylska-Barbara Arian
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Siatkarze
szlifuj¹ formê

Siatkarze INOVA CUPRUM Lubin
przygotowuj¹ siê do pierwszego, hi-
storycznego wystêpu w II lidze siat-
kówki. Lubinianie rozegrali ostatnio
dwa mecze sparingowe, remisuj¹c z
Sudetami Kamienna Góra i wygrywa-
j¹c z Juventurem Wa ³ b rzych.

Spotkanie z Sudetami zakoñczy³o
siê nietypowym dla siatkówki wy-
nikiem remisowym 2:2, gdy¿ mecz
rozgrywany by³ do czterech setów.
Kolejnym przeciwnikiem siatkarzy

W pi¹tek (12.10.07 r.) o godzinie
19 pi³karze KGHM Zag³êbie Lubin
w ramach 3. kolejki Pucharu Ekstra-
klasy zagraj¹ na w³asnym boisku z
zespo³em Odry Wodzis³aw. Bilety
na to spotkanie od wtorku s¹ do ku-
pienia w przedsprzeda¿y, a ceny

wej�ciówek zachêcaj¹ do przyj�cia
na stadion � bilet normalny kosztuje
5 z³otych, a wej�cie na trybunê
g³ówn¹ kosztuje 10 z³otych wiêcej. W
pierwszych dwóch kolejkach PE lu-
binianie przegrali z Poloni¹ Bytom
0:2 i ograli Lecha Poznañ 2:1.

W pi¹tek w Pucharze

To by³ bardzo ekscytuj¹cy pojedy-
nek, mieli�my 2-3 bramki straty do
Zag³êbia i potrafili�my wyrównaæ,
tak samo jak i wy. Na szczê�cie w
koñcówce zachowali�my zimn¹
krew i byli�my dobrej my�li. Efekty
tego mo¿na zobaczyæ na tablicy wy-
ników - mówi³ zawodnik norweskie-
go Drammen Bå rd Nordhagen po
meczu Ligi Mistrzów z Interferie Za-
g³êbiem Lubin.

-Mo¿esz opowiedzieæ kilka s³ów
o meczu?

-Tak, by³ to bardzo ekscytuj¹cy
pojedynek, mieli�my 2-3 bramki
straty do Zag³êbia i potrafili�my wy-
równaæ, tak samo jak i wy. Na szczê-
�cie w koñcówce zachowali�my
zimn¹ krew i byli�my dobrej
my�li. Efekty tego mo¿na zoba-
czyæ na tablicy wyników.

-Który z zawodników Zag³ê-
bia sprawi³ wam najwiêcej
problemów?

-Chyba zawodnik z numerem
11. (Micha³ Kubisztal � przyp.
red.) Ma bardzo dobry, silny
rzut. Naprawdê dobry gracz.

-Wymieñ ró¿nicê miêdzy
polsk¹ a norwesk¹ pi³k¹
rêczn¹.

-Ciê¿ko tak, chwilê po meczu
wymieniæ ró¿nicê, lecz g³ówn¹
cech¹, która mi siê rzuci³a w

oczy by³o to, ¿e u was gra siê nasta-
wieniem na zdobywanie bramek. U
nas gra siê bardziej defensywnie i
zdobywa siê bramki z kontry.

- Czy Interferie Zag³êbie was
czym� dzisiaj zaskoczy³o?

-Wiedzieli�my, ¿e maj¹ dobrych
strzelców, ale ogl¹dali�my wiele
waszych meczy na video i nie byli-
�my zaskoczeni. Jednak wcale nie
zlekcewa¿yli�my waszej dru¿yny,
wiedz¹c ¿e mo¿ecie nam zagroziæ.

Dziêkujê za rozmowê.
Dziêkujê równie¿.

Rozmawia³: Gawe³ Szczêsny
T³umaczenie: Gawe³ Szczêsny

Szczypiorni�ci
Zag³êbia przegrali
z Norwegami
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W swoim drugim wystêpie w Lidze Mistrzów,  p i ³karze
rêczni Interferii Zag³êbia Lubin doznali drugiej przegra-
nej. Tym razem podopieczni Jerzego Szafrañca nie spro-
stali mistrzom Hiszpanii dru¿ynie Ciudad Real, przegry-
waj¹c 25:40 (13:18). Lubinianie skazywani na "po¿arcie",
w pierwszej po³owie dzielnie stawiali opór faworyzowa-
nym gospodarzom.

Mecz rozpocz¹³ siê po naszej my�li. Ju¿ w pierwszych
minutach mistrzowie Polski prowadzili 3:2, a pó�niej
nawet 5:2. Po niespe³na kwadransie gry by³o jeszcze 7:5
dla Interferii, jednak pó�niej do g³osu doszli gospodarze,
wychodz¹c na prowadzenie 11:9. Podopiecznym Jerze-
go Szafrañca uda³o siê doprowadziæ do remisu po 11, a
nastêpnie po 13, ale od tego momentu do koñca pierw-
szej po³owy bramki zdobywali ju¿ tylko zawodnicy Ciu-
dad, wygrywaj¹c 18:13.

W drugiej po³owie gospodarze mieli ju¿ zdecydowan¹
przewagê. Niespe³na kwadrans po wznowieniu gry mi-
strzowie Hiszpanii prowadzili ju¿ ró¿nic¹ dwunastu bra-
mek - 29:17. Mecz zakoñczy³ siê pewn¹ wygran¹ Ciuda-
du 40:25.

Pojechali�my na ten mecz g³ownie po to, aby zbieraæ
lekcjê i uczyæ siê od najlepszych na �wiecie. Na pocz¹tku
spotkania prowadzili�my nawet z gospodarzami, jednak
kiedy na parkiet wysz³a druga �siódemka� Ciudadu mi-
strzowie Hiszpanii odskoczyli na kilka bramek, a pó�niej
jeszcze powiêkszali przewagê � powiedzia³ po meczu Mi-
cha³ Kubisztal.

BM Ciudad Real: Sterbik, Hombrados, Laen (5), Ste-
fansson (5/1), Davis (3), Parrondo (5/1), Metlicic (5), Che-
ma (2), Hjermind (6/2), Rutenka (4), Zorman (1), Entrerríos
(3), Morros (1).

Interferie Zaglebie Lubin: Covtun, Swirkula, Malcher,
Orz³owski (1), Stankiewicz (2), Niedo�pial (1), Górniak (2),
Tomczak (5), Adamczak, Koz³owski (3/2), Kubisztal (4),
Jaszka (3), Obrusiewicz (3/2), Anuszewski (1).

Kapitan Interferii Zag³êbia Lubin Pawe³
Orz³owski zosta³ powo³any do reprezentacji
Polski na turniej miêdzypañstwowy "QS Super-
cup". W kadrze Bogdana Wenty na ten turniej
znalaz³ siê równie¿ Bart³omiej Jaszka.

Polska w grupie B za rywali bêdzie mia³a Cze-
chy i Szwecjê. W grupie A zagraj¹ Niemcy, Ser-
bia i Rosja. Mecze odbywaæ siê bêd¹ w Dortmun-
dzie i Halle.
Kadra na �QS Supercup�:
1. Jachlewski Mateusz - KS Vive Kielce; 2. Kuch-
czyñski Patryk - KS Vive Kielce; 3. Orz³owski
Pawe³ - MKS Interferie Zag³êbie Lubin; 4. Jaszka
Bart³omiej - MKS Interferie Zag³êbie Lubin; 5.

Pi³karki rêczne Interferii Zag³êbia
Lubin zagraj¹ w III rundzie Pucha-
ru EHF. Lubinianki w II rundzie
tych rozgrywek pokona³y bez naj-
mniejszych problemów cypryjski
Panellinios Lefkosias, wygrywaj¹c
pewnie zarówno u siebie jak i na
wyje�dzie.

Zdecydowanymi faworytkami
polsko-cypryjskiej konfrontacji by³y
lubinianki. Podopieczne Bo¿eny Kar-
kut mia³y jednak na uwadze ostatni¹
przygodê z europejskimi pucharami
i "wpadkê" z azerskim ABU Baku.
Tym razem niespodzianki nie by³o, a
zawodniczki Interferii wrêcz
zmia¿d¿y³y cypryjsk¹ dru¿ynê.

W pierwszym meczu na Cyprze
br¹zowe medalistki Mistrzostw Pol-
ski by³y stron¹ przewa¿aj¹c¹ przez
ca³e spotkanie. Od pierwszej do ostat-
niej minuty mecz przebiega³ pod dyk-
tando lubinianek. Zawodniczki Pa-
nelliniosu ani przez chwilê nie zagro-
zi³y "Miedziowym", które z biegiem
czasu powiêksza³y przewagê wypra-
cowan¹ na pocz¹tku spotkania i wy-
gra³y a¿ 49: 17 (26:7)! - Byli�my dzi-
siaj zespo³em zdecydowanie lep-
szym, a wynik mówi sam za siebie -
podsumowa³ krótko mecz Witold
Kulesza Prezes MKS Zag³êbie Lubin.

Po tak okaza³ym zwyciêstwie re-
wan¿owe spotkanie w Lubinie by³o
ju¿ tylko formalno�ci¹. Drugi mia³
podobny przebieg do pierwszego
spotkania i podopieczne Bo¿eny Kar-
kut ponownie zdeklasowa³y rywalki,
które prowadzi³y tylko raz. W 3. mi-
nucie Panellinios, po dwóch bram-
kach swojej najlepszej zawodniczki
Lacramioary Rados, wygrywa³ 2:1.
Pó�niej wszystko ju¿ wróci³o do nor-
my. W 5. minucie by³o 3:2 dla Interfe-
rii, a po kolejnym kwadransie pod-

opieczne Bo¿eny Karkut prowadzi³y
ju¿ 14:4. Do przerwy �Miedziowe�
prowadzi³y 20:8.

W drugiej po³owie przewaga br¹-
zowych medalistek Mistrzostw Pol-
ski by³a jeszcze wiêksza. Osiem mi-
nut po wznowieniu gry Interferie
prowadzi³y 26:9. W 40. minucie miê-
dzy s³upkami lubiñskiej bramki po-
jawi³a siê Natalia Tsvirko. Bramkar-
ka Interferii nie tylko skutecznie po-
wstrzymywa³a ataki przyjezdnych,
ale równie¿ sama dwukrotnie wpisa-
³a siê na listê strzelców. Spotkanie
zakoñczy³y siê pewnym zwyciê-
stwem Interferii 41:14.

Sprawa awansu rozstrzygnê³a siê
ju¿ w pierwszym meczu � mówi³a po
spotkaniu Bo¿ena Karkut. Widaæ by³o
ró¿nicê poziomów pomiêdzy polsk¹
a cypryjsk¹ pi³k¹ rêczn¹. W kolejnej
rundzie zmierzymy siê ju¿ zapewne
z du¿o bardziej wymagaj¹cym prze-
ciwnikiem � doda³a trener Interferii
Zag³êbia Lubin.

Panellinios Lefkosias � Interferie
Zag³êbie Lubin 17:49 (7:26)

Interferie: Czarna, Tsvirko, Kubisz-
tal - Za³êczna 9, Pielesz 8, Gunia 6,
Jochymek 6, Kaczyñska 4, Jacek 4,
Zió³kowska 3, Olszewska 3, Niedo-
�pia³ 3, Jakubowska 2, Kordiæ 1, Pe-
rek

Interferie Zag³êbie Lubin - Panelli-
nios Lefkosias 41:14 (20:8)

Interferie: Kubisztal, Czarna, Tsvir-
ko 2 � Niedo�pia³ 2, Za³êczna 6, Zió³-
kowska 2, Kaczyñska 1, Pielesz 5,
Gunia 1, Jacek 1, Kordiæ 7, Perek 1,
Jochymek 5, Jakubowska 8

Panellinios: Piperidou, Louka 1,
Rados 9, Ktori 2, Xenofontos 1, Cha-
ralampous, Andreou Androulla
1,Antoniou, Theodoulou, Ventouri,
Wegner, Andreou Evgenia

Leman

Pewny awans
pi³karek rêcznych

�Orze³�
w reprezentacji!

Kuptel Rafa³ - Wis³a P³ock SA; 6. Tkaczyk Grze-
gorz - S.C. Magdeburg - Niemcy; 7. Bielecki Ka-
rol - S.C. Magdeburg - Niemcy; 8. Jurecki Bar-
tosz - S.C. Magdeburg - Niemcy; 9. Jurecki Mi-
cha³ - HSV Hamburg - Niemcy; 10. Lijewski
Krzysztof - HSV Hamburg - Niemcy; 11. Szmal
S³awomir - Rhein-Neckar Löwen - Niemcy; 12.
Jurasik Mariusz - Rhein-Neckar Löwen - Niem-
cy; 13. Lijewski Marcin - SG Flensburg Hande-
witt - Niemcy; 14. Weiner Adam - Wilhelmsha-
vener HV - Niemcy; 15. T³uczyñski Tomasz - TSV
Hannover - Burgdorf - Niemcy; 16. Siódmiak
Artur - Kadetten Schaffhausen - Szwajcaria; 17.
Wleklak Damian - Alpha HC Hard � Austria

Leman
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W meczu koñcz¹cym 10. kolejkê
Orange Ekstraklasy pi³karze KGHM
Zag³êbie Lubin ulegli na w³asnym
boisku Dyskobolii Groclin Grodzisk
Wielkopolski 1:2 (0:0). Mistrzowie
Polski przegrali trzeci mecz na w³a-
snym boisku w tych rozgrywkach,
mimo i¿ to oni jako pierwsi wyszli na
prowadzenie. - Jest �le i widaæ, ¿e co�
siê dzieje i co� jest nie tak z zespo-
³em � przyzna³ po koñcowym gwizd-
ku pomocnik �Miedziowych�, Woj-
ciech £obodziñski.

Dla naszego zespo³u ostatnie ty-
godnie nie by³y zbyt szczê�liwe.
Przede wszystkim dlatego, ¿e dwu-
krotnie � w Pucharze Ekstraklasy, a
nastêpnie w Orange Ekstraklasie �
zostali upokorzeni przez outsidera
ligi, Poloniê Bytom. Dlatego te¿ pod-
opieczni Czes³awa Michniewicza,
pokrzepieni zwyciêstwem nad Le-
chem Poznañ w Pucharze Ligi, chcie-
li wreszcie zacz¹æ graæ na miarê w³a-
snych mo¿liwo�ci i oczekiwañ fa-
nów. Z kolei go�cie z Grodziska
chcieli pokazaæ, ¿e dobry, choæ za-
koñczony pora¿k¹ wystêp w meczu
pucharowym z Crven¹ Zvezd¹ Bel-
grad nie by³ dzie³em przypadku. �
Groclin nie bêdzie przemêczony
czwartkowym meczem � mówi³ II
trener KGHM Zag³êbie Rafa³ Ula-
towski. - To jest ten sam syndrom,
który my mieli�my po meczu ze Ste-
au¹. Wszystkim wydawa³o siê, ¿e
przyjedziemy do Be³chatowa po-
twornie zmêczeni, a tymczasem na-
wet je�li brakowa³o nam si³, to na
boisku tego nie by³o widaæ. Mecz
rozegrany z mocnym rywalem w
europejskich pucharach, który roz-
grywa siê jak równy z równym, za-
wsze uskrzydla, daje pewno�ci i wia-
ry w siebie � prorokowa³ szkolenio-
wiec i, jak siê okaza³o, mia³ racjê.

Lubinianie zagrali niespodziewa-
nie systemem 1-4-5-1, a do podsta-
wowej jedenastki trener Michnie-
wicz delegowa³ Andrzeja Szczep-
kowskiego, który �wietnie spisa³ siê
w meczu z Lechem w Pucharze Eks-
traklasy, a tak¿e Tiago Gomesa,
g³odnego gry po zaleczeniu kontu-
zji. Niestety, Portugalczyk tak¿e z
powodu urazu miê�nia dwug³owe-
go nie dotrwa³ w starciu z grodzisz-
czanami nawet do przerwy. Trener
go�ci, Jacek Zieliñski, da³ odpocz¹æ
skrzyd³owemu Piotrowi Piechniako-
wi oraz pomocnikowi Rados³awowi
Majewskiemu. Zagra³ za to obroñca

rodem z Azerbejd¿anu Saºa Yuni-
sonlu , a tak¿e bardzo szybki napast-
nik Adrian Sikora, którego lubinia-
nie obawiali siê najbardziej.

Spotkanie z animuszem rozpoczê-
li gospodarze, którzy szybko mogli
obj¹æ prowadzenie. Albowiem po
do�rodkowaniu Grzegorza Bartcza-
ka w polu karnym pi³kê otrzyma³
Piotr W³odarczyk, ale stoj¹c ty³em do
bramki, uderzy³ futbolówkê piêt¹, a
ta, odbijaj¹c siê od nóg Mynara, wy-
lecia³a za liniê boczn¹. W 35. minu-

cie bramkarza Groclinu, Sebastiana
Przyrowskiego, uderzeniem z rzutu
wolnego postraszy³ Maciej Iwañski,
a ju¿ minutê pó�niej boisko z powo-
du kontuzji miê�nia dwug³owego
opu�ciæ musia³ Tiago Gomes, a zastê-
puj¹cy go Wojciech £obodziñski mia³
ostatni¹ w pierwszej czê�ci gry do-
godn¹ sytuacjê, lecz jego strza³ z wo-
leja wy³apa³ bramkarz grodziszczan.

W drugiej po³owie jako pierwsi do
siatki trafili lubinianie. Po centrze
Iwañskiego z bliskiej odleg³o�ci skie-
rowa³ futbolówkê do bramki Przy-
rowskiego Manuel Santos Arboleda
Sánchez. Rado�æ Mistrzów nie trwa-
³a jednak d³ugo. Nie atakowany
przez nikogo Jaros³aw Lato najpierw
dok³adnie ustawi³ sobie pi³kê, a na-
stêpnie znakomitym uderzeniem z
dwudziestu metrów wyrówna³ stan

rii dziesiêciolatków najlepszy oka-
za³ siê zepó³ Zag³êbia Lubin, który
wyprzedzi³ drug¹ dru¿ynê "Mie-
dziowych", a tak¿e Mied� Legnica.

Z kolei w�ród dru¿yn z rocznika
1998 triumfowali ch³opcy z Miedzi
Legnica, którzy w pokonanym polu
zostawili oba zespo³y Zag³êbia Na
kolejnych pozycjach uplasowali siê
Górnik Polkowice, Amico Lubin i
Konfeks Legnica. Tytu³ króla strzel-
ców wywalczy³ Kamil Adach z Mie-
dzi Legnica, a najlepszym zawod-
nikiem turnieju wybrano £ukasza
Soszyñskiego z Zag³êbia Lubin.

R.K.

Na pomeczowej konferencji pra-
sowej trener Mistrzów Polski, Cze-
s³aw Michniewicz, musia³ siê zmie-
rzyæ z gradem stawianych mu
pytañ. Szkoleniowiec, który dot¹d
przy niemal ka¿dej wpadce broni³
swoich podopiecznych, zacz¹³ jed-
nak wykazywaæ pewne oznaki zde-
nerwowania i rozczarowania.

Zapytany o sprowadzonego z Le-
gii Warszawa za ponad 800 tysiêcy
z³otych Piotra W³odarczyka, który
nie tylko nie znalaz³ drogi do bram-

ki ¿adnego z rywali ligowych z Po-
loni¹ Bytom na czele, lecz tak¿e nie
potrafi³ pokonaæ bramkarza trzecio-
ligowej Victorii Koronowo, powie-
dzia³. - Czy mam cierpliwo�æ do
Piotrka W³odarczyka? O ka¿dym
mo¿na tak powiedzieæ. Czêsto pada
pytanie dlaczego nie gra Wojtek
£obodziñski, a dzi� sami pañstwo
widzieli�cie. Ca³y czas t³umaczê, ¿e
na dzieñ dzisiejszy s¹ zawodnicy w
lepszej formie od niego � nie mówiê,
¿e w super formie. Dzisiejszy przy-
k³ad Wojtka £obodziñskiego poka-
zuje, ¿e z form¹ jest daleko w lesie.
Musze mieæ cierpliwo�æ, poniewa¿
nie mam innej mo¿liwo�ci. Mamy
Andre Nunesa, mamy Piotra W³o-
darczyka i mamy Szymona Paw³ow-
skiego, który jest w tej chwili najlep-
szym naszym napastnikiem.

Trener Michniewicz zapowiedzia³
tak¿e, ¿e w ci¹gu dwutygodniowej
przerwy na mecze kadry odbêdzie
kilka mêskich rozmów. - Musimy
przeanalizowaæ, czy balsamowaæ
historiê, czy chcemy stworzyæ co�
nowego, odci¹æ siê od tego co by³o i
zacz¹æ budowaæ co� nowego. Praw-
da jest taka, ¿e dzisiejsza pora¿ka
praktycznie przekre�la nasze szan-
se na zdobycie mistrzostwa Polski.
Jeszcze dwa czy trzy tygodnie temu
mia³em inne zdanie na ten temat,
wierzy³em, ¿e ten zespó³ siê odrodzi,
jednak dwie przykre pora¿ki, ta w
Bytomiu i ta dzisiejsza z Groclinem
spowodowa³a, ¿e ta strata jest bar-
dzo du¿a a sytuacja nasza, je�li cho-
dzi o zdobywanie bramek, nadal
katastrofalna. Dzi� znowu bramkê
zdoby³ obroñca, znów po sta³ym
fragmencie gry. Nie strzelamy bra-
mek z akcji. Dawid Jarka potrafi sam
strzeliæ 10 bramek. Bro¿ek, Zieñczuk
i Kosowski strzelaj¹ po kilkana�cie
a my mamy z tym du¿y k³opot, st¹d
nasze miejsce w tabeli wygl¹da tak

a nie inaczej. Nie wiem jak wykorzy-
stamy te dwa tygodnie przerwy. Nie
chcia³bym na razie mówiæ na ten te-
mat. Zaczekam na spotkanie z pre-
zesem. Zastanowimy siê co dalej bo
szczerze mówi¹c na razie emocje
jeszcze kr¹¿¹ mi po g³owie i nie
chcia³bym tutaj powiedzieæ czego� z
czego musia³bym siê wycofywaæ.

Zapytany o to, czego spodziewa
siê po spotkaniu z Robertem Pietry-
szynem, szkoleniowiec odpar³. -
Ca³y czas czuje zaufanie z jego stro-
ny i po jego wypowiedziach i sposo-

bie zachowania. Tutaj nie chodzi o
poparcie. Co z tego, ¿e bêdê mia³
poparcie skoro zespó³ nie bêdzie
wygrywa³. Takie poparcie do nicze-
go wówczas nie prowadzi. Przede
wszystkim wszyscy musimy siê od-
rodziæ na nowo ewentualnie, zasta-
nowiæ siê co dalej. Kto mnie zawo-
dzi³ w ostatnim okresie? Mam taki
zwyczaj, ¿e o zawodnikach mówiê
dobrze, albo wcale. Obserwuj¹c
ostatnie mecze Zag³êbia ka¿dy jest
w stanie sobie odpowiedzieæ na to
pytanie. To nie jest miejsce na kryty-
kowanie kogokolwiek. Jestem zbu-
dowany postaw¹ w dzisiejszy me-
czu Manuela Arboledy. Rzadko
mê¿czy�ni p³acz¹ a Manuel po dzi-
siejszym meczu p³aka³. To �wiadczy
o tym, jak bardzo chcia³ wygraæ.
Manuel dzi� nie tylko p³aka³, ale zo-
stawi³ tak¿e du¿o zdrowia na boisku.
I podobnie jak to ma miejsce w ka¿-
dym meczu bardzo mi dzi� impono-
wa³ � podobnie jak Szymon Paw³ow-
ski. Takiej postawy oczekujê od
wszystkich zawodników a niestety
tak nie by³o. Manuel jest w tej chwili
naszym najlepszym zawodnikiem. I
jest to fakt bezdyskusyjny. Broni i
strzela bramki tak wiêc robi wszyst-
ko co tylko mo¿e zrobiæ na boisku.
Nie ode mnie zale¿y to czy pozosta-
nie w Lubinie. Ta decyzja nale¿y do
niego. Manuel ma podpisany kon-
trakt z Zag³êbiem i chcia³bym, ¿eby
gra³ tutaj jak najd³u¿ej. Szczerze
mówi¹c nie rozmawia³em z nim na
ten temat. Wcze�niej, gdy tylko po-
jawi³ siê temat jego przej�cia do Le-
cha zamienili�my kilka s³ów na ten
temat. Manuel powiedzia³ wówczas,
¿e nigdzie siê nie rusza, ¿e chce graæ
w Lubinie i znowu byæ mistrzem �
ale to by³o jaki� czas temu � zakoñ-
czy³ w pod³ym nastroju Czes³aw
Michniewicz.

R.K.

W miniony weekend na obiektach
naszego klubu odby³ siê turniej dla
roczników 1997 i 1998, którego
stawk¹ by³ Puchar Prezesa KGHM
Polska Mied� S.A. W zmaganiach
wziê³o udzia³ a¿ piêtna�cie dru¿yn,
a na najlepszych czeka ³y  oka z a ³ e
nagrody.

W turnieju wziê³y udzia³ zespo-
³y z naszego regionu. Organizato-
rzy podzielili wszystkie dru¿yny na
dwie grupy. W pierwszej znale�li
siê ch³opcy urodzeni w roku 1997,
natomiast sk³ad drugiej stanowili
zawodnicy o rok m³odsi. W katego-

W pod³ym nastrojuPrzegrana Zag³ebia
Zag³êbie Lubin 1-2
Dyskobolia Grodzisk
Wielkopolski

Manuel Santos Arboleda Sánchez 58
- Jaros³aw Lato 62, Filip Ivanovski
81

Zag³êbie: 30. Aleksander Ptak - 19.
Grzegorz Bartczak, 4. Micha³ Sta-
siak, 13. Sreten Sretenoviæ, 5. Manu-
el Santos Arboleda Sánchez - 17. Rui
Miguel, 6. Andrzej Szczypkowski,
7. Maciej Iwañski (80, 20. Robert Ko-
lendowicz), 3. Tiago Gomes (36, 9.
Wojciech £obodziñski) - 23. Szymon
Paw³owski, 33. Piotr W³odarczyk
(66, 99. André Nunes).
Dyskobolia: 12. Sebastian Przyrow-
ski - 2. Radek Mynáø, 33. Saºa Yuni-
so?lu, 6. Tomasz Jod³owiec, 15. B³a-
¿ej Telichowski (62, 7. Piotr Piech-
niak) - 4. Vlade Lazarevski, 26.
Panèe ?umbev, 21. Mariusz Musza-
lik (46, 23. Rados³aw Majewski), 20.
Jaros³aw Lato - 27. Peter Babniè (60,
8. Filip Ivanovski), 9. Adrian Siko-
ra.
¯ó³te kartki: Arboleda Sánchez -
Mynáø, Telichowski, Yuniso?lu,
Piechniak.
Sêdziowa³: Piotr Pielak (Warszawa).
Widzów: 5.500.

binianie zakoñcz¹ mecz bez punktu.
Dziewiêæ minut przed koñcem go-
�cie przeprowadzili �wietn¹ akcjê.
Piechniak uprzedzi³ Sretena Sreteno-
vicia i do�rodkowa³ wzd³u¿ bramki.
Do zgranej pi³ki dopad³ Filip Ivano-
vski, który mierzonym i mocnym
uderzeniem pod poprzeczkê zapew-
ni³ go�ciom trzy punkty. - Pomimo
pora¿ki my�lê, ¿e kryzys mamy ju¿
za sob¹ Groclin nie zas³u¿y³ na zwy-
ciêstwo, pi³ka no¿na nie jest sprawie-
dliwa � mówi³ po koñcowym gwizd-
ku Maciej Iwañski. -  Dzisiaj dobrze
grali�my w pi³kê, mieli�my przewa-
gê optyczn¹. Du¿o lepiej to wygl¹-
da³o pod wzglêdem szybko�cio-
wym, nasze akcje by³y szybsze i
p³ynne, ale niestety znowu nie strze-
lali�my bramek. Jak ju¿ zdobyli�my
bramkê, to znowu stracili�my o
jedn¹ wiêcej. W drugiej po³owie mie-
li�my graæ to samo, co w pierwszej,
jednak Groclin cofn¹³ siê i czeka³ na
nas. W takiej sytuacji ciê¿ej siê ata-
kuje. Mieli�my jednak swoje sytu-
acje, strzelili�my bramkê. Niestety
chwilê pó�niej stracili�my bramkê na
1:1 i na 1:2. Tak jak mówiê, pi³ka nie
jest sprawiedliwa � powiedzia³ �Aj-
wen�.

Tak, czy inaczej, dla KGHM Za-
g³êbie by³a to druga ligowa pora¿ka
z rzêdu. Teraz lubinianie, dziêki
przerwie na reprezentacyjne spotka-

nia, maj¹ dwa tygodnie na to, ¿eby
och³on¹æ, tudzie¿ popracowaæ nad
wyeliminowaniem mankamentów
w swojej grze. Nie da siê jednak
ukryæ, ¿e atmosfera w klubie z ka¿d¹
kolejn¹ pora¿k¹ gêstnieje.

Kostrzewsky

meczu. Niektórzy kibice zapewne
pamiêtaj¹, ¿e ten sam zawodnik w
sezonie 2002/03 zapewni³ równie
piêknym strza³em trzy punkty Ra-
domsku, którego barw wówczas
broni³, w starciu z Zag³êbiem w Lu-
binie (1:2). Okaza³o siê, ¿e i dzi� lu-
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Zagrali o Puchar Prezesa KGHM
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BARAN
 Pa�dziernik mo¿e okazaæ siê dla Baranów mie-
si¹cem wa¿nych decyzji, zarówno w ¿yciu pry-
watnym, jak i zawodowym. Przede wszystkim,
osoby spod tego znaku nie mog¹ sobie po-
zwoliæ na ¿adne niejasne sytuacje, który mo-
g³yby postawiæ pod znakiem zapytania przy-
sz³o�æ ich partnerskiego zwi¹zku. Nale¿y skon-
centrowaæ siê na pracy.

BYK
Lato i ciep³e dni odesz³y w tym roku nieodwo-
³alnie, to najlepszy moment, ¿eby skoñczyæ z
wakacyjn¹ diet¹ i odstawiæ pizzê i lody, zw³asz-
cza, ¿e spo¿ywanie tych ostatnich w coraz
ch³odniejsze dni mo¿e zakoñczyæ siê kilkudnio-
wym przymusowym le¿akowaniem i przyjmo-
waniem koñskich ilo�ci lekarstw. A na to Byki
nie mog¹ sobie w pa�dzierniku pozwoliæ.

BLI�NIÊTA
Ogrom zajêæ w pracy i nawa³ obowi¹zków z
jednej strony oraz bujne ¿ycie towarzyskie to
codzienno�æ która czeka w pa�dzierniku na Bli�-
niaków. Osoby spod tego znaku powinny za-
dbaæ o to, aby zabawa i imprezy nie wp³ynê³y
negatywnie na kwestie zawodowe, ale te¿ pa-
miêtaæ o tym, by ca³y stres zwi¹zany ze szko³¹
czy prac¹ zostawiaæ poza domem.

RAK
Los w pa�dzierniku oka¿e siê dla Raków bar-
dzo ³askawy, nie tylko powinny spodziewaæ
siê poprawy domowych finansów, ale i znacz-
nego o¿ywienia w sprawach sercowych. W
przypadku Raków samotnych znakomite rezul-
taty przyniesie ich nieustaj¹ca nawet jesieni¹
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W ka¿d¹ �rodê od godziny
12.00 w redakcji Wiadomo�ci
Lubiñskich przy ul. Piastow-
skiej 2, dy¿uruje fotorepor-
ter. Bezp³atnie wykona zdjê-
cie, które zostanie opubliko-
wane w naszej gazecie. Z
wszystkich fotografii jury,
w którego sk³ad wejd¹
przedstawiciele naszej re-
dakcji, zak³adu fotograficzne-
go i Wzgórza Zamkowego,
wybierze wyj¹tkowe zdjêcie.
Zwyciê¿czyni zostanie zapro-
szona na profesjonaln¹ sesjê
zdjêciow¹ do studia fotogra-
ficznego Wechta w Lubinie. Z
pozosta³ych fotografii utworzy-
my wystawê, któr¹ przez kilka
dni bêdzie mo¿na ogl¹daæ w ga-
lerii na Wzgórzu Zamkowym.

Daj siê
sfotografowaæ

Zostañ kobiet¹
twojego miasta

i wygraj profesjonaln¹
sesjê fotograficzn¹

Ba
nk

 T
w

ar
zy

 P
RE

SS
M

ED
IA

L

du¿a aktywno�æ towarzyska. Nie mo¿e ona
jednak przys³oniæ obowi¹zków ¿ycia codzien-
nego.

LEW
Pa�dziernik przysporzy osobom spod znaku
Lwa wielu chwil rado�ci. Bêdzie to wynikiem
g³ównie ustabilizowanej sytuacji rodzinnej.
Osoby spod tego znaku, które w przesz³o�ci
byæ mo¿e nie potrafi³y do koñca dogadaæ siê z
partnerem, odnajd¹ niæ porozumienia.

PANNA
Pannom w pa�dzierniku zaleca siê przede
wszystkim rozwagê w podejmowaniu decyzji,
zw³aszcza w sprawach osobistych. Nawet je-
�li w zwi¹zku nie wszystko uk³ada siê tak jak
trzeba, osoby spod znaku Panny powinny daæ
partnerowi, a przede wszystkim sobie jeszcze
jedn¹ szansê. Nic tak nie poprawia nastroju,
jak poczucie oparcia w bliskiej osobie, wiec nie
ryzykuj, tylko spróbuj wszystko naprawiæ.

WAGA
Prze³om wrze�nia i pa�dziernika mo¿e nawet
najbardziej zdeterminowane Wagi przyprawiæ
o ból g³owy, takiego nawarstwienia obowi¹z-
ków i zaleg³ych spraw do za³atwienia osoby
spod tego znaku dawno ju¿ nie prze¿ywa³y.
Wystarczy jednak podej�æ do ka¿dego proble-
mu ze spokojem, a ju¿ w drugiej dekadzie mie-
si¹ca sytuacja wróci do normy.

SKORPION
Pa�dziernik zdecydowanie nie bêdzie sprzyja³
Skorpionom w podejmowaniu decyzji zawo-
dowych b¹d� zwi¹zanych z finansami. Lepiej
w tym miesi¹cu nie inwestowaæ, gdy¿ ryzyko
podjêcia b³êdnej decyzji jest zbyt wielkie. Po-
wa¿niejsze zakupy lepiej prze³o¿yæ na koniec
miesi¹ca. Poza tym, sytuacja w portfelu na ra-

zie nie napawa optymizmem, g³ównie w wy-
niku sporych wydatków na wakacjach.

STRZELEC
Dobrym posuniêciem Strzelców pod koniec mi-
nionego miesi¹ca by³o od³o¿enie kilku groszy
na koncie, pieni¹dze mog¹ siê przydaæ w pa�-
dzierniku i to ju¿ w pierwszym jego tygodniu.
Niestety, mo¿e okazaæ siê, ¿e tylko tyle im w
pozostanie, w pracy zastój i raczej brak per-
spektyw na awans lub podwy¿kê w najbli¿-
szym czasie.

KOZIORO¯EC
Kozioro¿ce ostatnimi czasy zmieni³y siê nie do
poznania, z nie�mia³ych, zamkniêtych w so-
bie, w uwodzicieli, kolekcjonuj¹cych kolejne
mi³osne trofea. W pa�dzierniku jednak ich broñ
mo¿e obróciæ siê przeciwko nim i niektóre Ko-
zioro¿ce wpadn¹ w sid³a Amora...Tym lepiej
dla nich gdy¿ uczuciowe zaanga¿owanie po-
zytywnie odbije siê na ich samopoczuciu.

WODNIK
Wodniki czeka w pa�dzierniku raczej trudny
okres. Trudno okre�liæ, dlaczego sprawy ser-
cowe nagle ulegn¹ pogorszeniu, mo¿e w ¿yciu
niektórych osób spod tego znaku zbyt wiele
miejsca zajmuje praca? A, jak wiadomo, part-
ner nie lubi, gdy spycha siê go na drugi plan.
Wodnikom radzimy nieco zwolniæ tempo.

RYBY
Dobry humor jak zwykle nie bêdzie opuszcza³
osób spod znaku Ryb, chocia¿ mo¿e w pa�-
dzierniku wydarzyæ siê kilka rzeczy, które wpra-
wi¹ je w niema³e zdumienie. Zanosi siê na mie-
si¹c i�cie szampañski, bowiem z tych kilku oka-
zji do towarzyskich spotkañ i imprez Ryby na
pewno skorzystaj¹ skwapliwie. Trzeba jednak
uwa¿aæ na napoje wyskokowe.
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